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Vo štvrtok 13. marca 2014 sa
konala za tento vzácny dar aj ďa-
kovná svätá omša v našom kos-
tole svätého Vendelína. Na záver
svätej omše v mene celej farnosti
zablahoželal oslávencovi, vyzdvi-
hol jeho vrúcny vzťah i veľký du-
chovný prínos našej obci starosta
obce Zuberec Ing. Vladimír Šiška
a daroval mu kyticu kvetov. Sym-
bolické spomienkové predmety
pripomínajúce túto milú udalosť
mu odovzdali deti v zuberskom
kroji. Ku gratulácii sa pridal i spo-
lubrat v kňazskej službe správca
našej farnosti PaedDr. ICLic. Ma-
rián Dopater, ktorý pozval všet-
kých veriacich do reštaurácie Ko-
liba JOSU na večernú slávnosť
s jubilantom. Spoločná oslava, za-
plnená do posledného miesta
v zadnej časti Koliby, sa niesla
v radostnej veselej atmosfére.
Bola popretkávaná osobným gra-
tuláciami a darmi, milými viac ako
štyridsaťročnými spomienkami na

Goralský klobúčik 2014

Súťažilo sa v šiestich kategóri-
ách. Umiestnenia detí zo Zuberca:
kategória Super baby – dievčatá: na
výbornom 4. mieste skončila Vero-
nika Šrobová, 64. miesto obsadila
len trojročná Lujza Šrobová. Kate-
gória Super baby – chlapci: 64.
miesto Ondrej Žuffa, 66. miesto
Matej Ťapák. Kategória Mladšie
predžiačky: 12. Katarína Šrobová,
16. Lucia Žuffová, 19. Nina Mydlia-
rová, 26. Karolina Jankowska, 41.
Zuzana Valeková. Mladší predžia-
ci: 26. miesto Miroslav Škorík. Star-

Vzácne jubileum milovníka Zuberca
Eduarda Bistara. A tak sme si boli
všetci, nemeckí hostia a Zuberča-
nia úsmevom, spevom i srdcom
omnoho bližšie. Spontánna atmo-
sféra urobila tento večer krásnym
a nezabudnuteľným. Na záver
všetkým prítomným tejto slávnosti
udelil náš vysoko ctený a vážený
jubilant kňazské požehnanie. Jeho
životná cesta bola vyšperkovaná
tichosťou, skromnosťou, úctivos-
ťou, srdečnosťou, štedrosťou i obe-
tavosťou. Tak to pociťovala celá
naša farnosť v celom období, nie-
len počas dôležitej prípravy získa-
nia i realizácie dovezenia relikvií
nášho nebeského patróna a och-
rancu z baziliky zo Sankt Wende-
lu. Milo padli každému poučné
a povzbudzujúce kázne v našom
krásnom jazyku. Priania všetkých
boli, aby Pán Boh pána farára
Stegla i naďalej ochraňoval i spre-
vádzal svojim požehnaním a dob-
rým zdravím i v ďalších rokoch jeho
kňazského života, aby sme sa
mohli ešte dlho tešiť zo spoločných
stretnutí počas jeho návštev aj
s priateľmi v našom, jemu milom,
Zuberci. Na pána farára Stegla sa
v Zuberci nezabúda. Ostáva stále
v našich srdciach.     Štefan Škerda

ší predžiaci: 14. Jakub Valek, 26.
Jakub Mydliar, 31. Samuel Ťapák.
Chceli by sme sa poďakovať celé-
mu organizačnému výboru na čele
s Jaroslavom Motyčákom, predse-
dovi lyžiarskeho oddielu Miroslavo-
vi Škoríkovi, riaditeľovi pretekov Ing.
Tiborovi Šenkárovi ml., Ing. Marce-
lovi Pardekovi, ktorý mal na staros-
ti časomieru, všetkým čo pomáhali
pri technickom zabezpečení a v ne-
poslednom rade rodičom detí TJ
Roháče Zuberec. Ďakujeme tiež
spoločnosti Tatrawest, s.r.o., ktorá

nám umožnila zorganizovať tieto
preteky v ich stredisku, osobitne Ing.
Ladislavovi Kvakovi, riaditeľovi, že
nám vyšiel vo všetkom v ústrety.
Trať bola tiež výborne technicky za-

Foto: Ján Mikulovský

Zuberec, ľudí, hory, zažité príhody
a prítomnosťou. Nádhernú atmosfé-

ru dotvorili prípitok, originálne orav-
ské dobroty, najznámejšie zuberské
a slovenské ľudové piesne, ktoré
sprevádzali pána farára Ludwiga
Stegla počas jeho potuliek na Slo-
vensku. Radosť zo spevu všetkých
oživila hra na harmonike výborné-
ho majstra hudobníka a zabávača

V prvej polovici marca pricestoval do svojho druhého domova
do Zuberca pod Roháče so svojim sprievodom, jubilant v kňaz-
skej službe, nemecký pán farár Ludwig Stegl, čestný občan obce
Zuberec. Na sklonku minulého roku oslávil vo svojej vlasti v mes-
te Magdeburg krásne jubileum 50. rokov kňazskej vysviacky.

V dňoch 29. 3. – 30. 3. 2014 sa v lyžiarskom stredisku Roháče –
Spálená uskutočnil okrúhly 40. ročník medzinárodných lyžiarskych
pretekov O Goralský klobúčik. Hlavným organizátorom preteku bol
Lyžiarsky oddiel TJ Roháče Zuberec. Jubilejného 40. ročníka sa
zúčastnilo 405 pretekárov zo štyroch krajín – Slovenska, Česka,
Poľska a Talianska. Svojou účasťou nás poctil aj pán Timotej Zuzu-
la, otec a zároveň tréner našej najúspešnejšej slovenskej lyžiarky
Veroniky Velez Zuzulovej, ktorá sa ešte stále lieči zo zranení.

Výsledky

Super baby – dievčatá
1. Nikola Komorowska, Poľsko
2. Wiktoria Badelek, Poľsko
3. Zuzana Strachanová, Slovensko

Super baby – chlapci
1.  Dan Kokeš, Česká republika
2. Richard Haberern, Slovensko
3. Adam Foldyna, Česká republika

Mladšie predžiačky
1. Lea Gernáthová, Slovensko
2. Adéla Kyselová, Slovensko
3. Hana Milátová, Česká republika

bezpečená, a to vďaka nášmu tré-
nerovi Maciejovi Jankowskemu.
Všetci účastníci boli spokojní a te-
šia sa na budúci ročník.

Mgr. Lucia Šrobová Lexmann

Mladší predžiaci
1. David Michael Mažgút, Slovensko
2. Matyáš Bitta, Česká republika
3. Thomas Krajčovič, Slovensko

Staršie predžiačky
1. Alica Surová, Slovensko
2. Silvia Strachanová, Slovensko
3. Dora Novotná, Slovensko

Starší predžiaci
1. Matej Dlugoš, Slovensko
2. Samuel Vigaš, Slovensko
3. Bartolomiej Sanetra, Poľsko
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Uznesenie č. 02/2014 zo zasadnutia
obecného zastupiteľstva 28. 02. 2014

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO V ZUBERCI

V nedeľu 9. marca sa konala vý-
ročná členská schôdza dobrovoľných
hasičov zo Zuberca. Okrem mnohé-
ho iného bola zhodnotená zásahová
a športová činnosť za uplynulý rok.
Medzi hlavné zmeny, s ktorými boli
oboznámení prítomní hasiči, patrí pri-
jatie zákona č. 37/2014 o Dobrovoľ-
nej požiarnej ochrane Slovenskej re-
publiky a o zmene niektorých záko-
nov. Zákon bližšie definuje a spres-
ňuje postavenie, ciele, úlohy, finanč-

né a materiálne zabezpečenie Dob-
rovoľnej požiarnej ochrany. Medzi
ďalšie medzníky pre hasičov je nutné
zaradiť práve prebiehajúce prípravy na
projekte celoplošného rozmiestnenia
síl a prostriedkov hasičských jedno-
tiek na území Slovenskej republiky.
Hasiči na základe splnenia viacerých
podmienok a kritérií môžu požiadať
o zaradenie do niektorej zo 4 kategó-
rií. Samotné zaradenie budú okrem
Dobrovoľnej požiarnej ochrany posu-
dzovať aj profesionálni hasiči. V sú-
vislosti s týmto projektom plošného
rozmiestnenia sme v roku 2013 zís-

A. Berie na vedomie
1. Kontrolu plnenia uznesení
2. Informácie starostu obce
3. Správu o činnosti hlavného kon-

trolóra obce za rok 2013
4. Správy jednotlivých komisií o

svojej činnosti za rok 2013
B. Schvaľuje
1. Program zasadnutia obecného

zastupiteľstva
2. Návrhovú komisiu v zložení Ing.

Marcel Pardek a Jarolím Matys
3. Plán práce hlavného kontrolóra

obce na rok 2014
4. Predaj projektovej dokumentácie

Kanalizácia Obce Zuberec Obci
Habovka v sume 18511,64 €.

A. Berie na vedomie
1. Informácie starostu obce o pri-

pravovanom projekte „Rekon-
štrukcia objektov a zariadení v
Múzeu oravskej dediny Zuberec
– Brestová“

2. Informácie správcu múzea Mgr.
Richarda Janoštína o pripravova-
nom projekte

B. Schvaľuje
1. Program zasadnutia obecného

zastupiteľstva
2. Návrhovú komisiu v zložení Ru-

dolf Žuffa a Ľubomír Kováľ
3. a) predloženie žiadosti o nená-

vratný finančný príspevok v rám-
ci výzvy ROP-3.1-2013/01 ROP
za účelom realizácie projektu
„Rekonštrukcia objektov a zaria-
dení v Múzeu oravskej dediny
Zuberec – Brestová“, ktorého cie-
le sú v súlade s platným územ-
ným plánom obce a platným
programom hospodárskeho roz-

Dobrovoľný hasičský zbor Zuberec
kali dotáciu zo štátneho rozpočtu
prostredníctvom Dobrovoľnej požiar-
nej ochrany pre zuberských dobrovoľ-
ných hasičov na zlepšenie vybavenia,
a to na osobné ochranné pracovné
prostriedky a výstroj. Projekt celoploš-
ného rozmiestnenia síl a prostriedkov
je práve v tvorbe, a preto aj my sme
v očakávaní, čo nové pre nás tento
projekt prinesie.

V závere chcem ešte vyzvať všet-
kých občanov, aby nepodceňovali do-

držiavanie pravidiel a zákonov na úse-
ku požiarnej ochrany. Zvlášť chcem
opätovne všetkých vyzvať na pravidel-
né čistenie a kontrolovanie stavu ko-
mínov a dymovodov. Ich pravidelným
čistením sa dá výraznou mierou pred-
chádzať vzniku požiarov.

V mene svojom, ale aj občanov
našej obce chcem poďakovať zuber-
ským hasičom za ich aktívnu činnosť
a pomoc pri ochrane majetku a zdra-
via občanov, ako aj pri zásahoch po-
čas mimoriadnych udalostí v rokoch
2013 a 2014.

Pavol Šroba

C. Súhlasí
1. So začatím prác na novom

Programe hospodárskeho a so-
ciálneho rozvoja obce Zuberec
na roky 2014 - 2020

D. Ukladá
1. Komisii školstva, kultúry, športu

a mládeže vypracovať kľúč roz-
deľovania financií na šport z do-
tácií obce Zuberec
Zodpovedný: predseda komisie
Termín: do 30. 04. 2014

E. Odporúča
1. Starostovi obce zvolať verejný

hovor v mesiaci apríl
V Zuberci, dňa 03. 03. 2014

Ing. Vladimír Šiška
starosta obce Zuberec

A. Schvaľuje
1. Program zasadnutia obecného

zastupiteľstva
2. Návrhovú komisiu v zložení

Mgr. Lucia Šrobová Lexmann a
Ján Jurina

3. Všeobecne záväzné nariadenie
Obce Zuberec č. 01/2014 o zá-
kaze prevádzkovania hazard-
ných hier na území obce Zube-
rec

Uznesenie č. 01/2014 zo zasadnutia
obecného zastupiteľstva 16. 01. 2014

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO V ZUBERCI

B. Vyhovuje
1. Protestu prokurátora v plnom roz-

sahu voči Všeobecne záväzné-
mu nariadeniu Obce Zuberec č.
03/2012 o podmienkach držania
a chovu psov na území obce Zu-
berec

V Zuberci, dňa 16. 01. 2014
Ing. Vladimír Šiška

starosta obce Zuberec

Uznesenie č. 03/2014 zo zasadnutia
obecného zastupiteľstva 27. 03. 2014

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO V ZUBERCI

voja a sociálneho rozvoja obce
b) zabezpečenie realizácie projek-

tu po schválení žiadosti o nená-
vratný finančný príspevok

c) financovanie projektu vo výške
5 % z celkových oprávnených vý-
davkov na projekt, t.j. vo výške
40795 €

4. Zmenu formy hospodárenia Mú-
zea oravskej dediny z organizač-
ného útvaru obce na rozpočtovú
organizáciu s právnou subjekti-
vitou

5. Dodatok č. 1 k zriaďovacej listi-
ne Múzea oravskej dediny

C. Menuje
1. Mgr. Richarda Janoštína za ria-

diteľa Múzea oravskej dediny ako
rozpočtovej organizácie

V Zuberci, dňa 28. 03. 2014

Ing. Vladimír Šiška
starosta obce Zuberec

Výsledok hlasovania vo volebnom okrsku č. 1
voľba prezidenta Slovenskej republiky

I. kolo 15. marca 2014

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu
oprávnených voličov ...................................................................... 1704
Počet oprávnených voličov, ktorým boli vydané obálky ................ 1137
Počet odovzdaných obálok ........................................................... 1133
Počet platných hlasov odovzdaných pre všetkých kandidátov ..... 1126

1. FICO Robert, doc., JUDr., CSc., 49 r.,
    predseda vlády SR, Bratislava ...................................................  347
2. KISKA Andrej, Ing., 51 r., manažér, Poprad ...............................  779

Výsledok hlasovania vo volebnom okrsku č. 1
voľba prezidenta Slovenskej republiky

II. kolo 29. marca

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu
oprávnených voličov ...................................................................... 1638
Počet oprávnených voličov, ktorým boli vydané obálky .................. 969
Počet odovzdaných obálok ............................................................. 967
Počet platných hlasov odovzdaných pre všetkých kandidátov ......  963

1. BÁRDOS Gyula ..............................................................................  3
2. BEHÝL Jozef, Mgr. .........................................................................  3
3. ČARNOGURSKÝ Ján, JUDr. .........................................................  7
4. FICO Robert, doc., JUDr., CSc. .................................................  171
5. FISCHER Viliam, prof., MUDr., CSc., FICS ...................................  1
6. HRUŠOVSKÝ Pavol, JUDr. ..........................................................  99
7. JURIŠTA Ján, PhDr. .......................................................................  1
8. KISKA Andrej, Ing. .....................................................................  221
9. KŇAŽKO Milan ...........................................................................  106
10. MARTINČKO Stanislav ................................................................  0
11. MELNÍK Milan, prof. RNDr., DrSc. ...............................................  4
12. MEZENSKÁ Helena, Mgr. ..........................................................  26
13. PROCHÁZKA Radoslav, JUDr., PhD. ......................................  318
14. ŠIMKO Jozef, JUDr. .....................................................................  3

Zasahujúci hasiči pri zabezpečovaní poškodenej strechy počas veternej kala-
mity v Zuberci                                                                       Foto: archív DHZ
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Poďakovanie
Dňa 16. 2. 2014 sa približne o 5:15 hod. stala veľmi smutná

udalosť, keď sa Penzión Pribiskô ocitol v plameňoch. Majiteľ
penziónu s celou svojou rodinou ďakujú všetkým ľudom, ktorí
sa akýmkoľvek spôsobom pričinili na hasení požiaru, pomohli
pri likvidačných prácach a zároveň pomáhajú pri obnove a re-
konštrukcii budovy. Taktiež sa chceme poďakovať záchranné-
mu zboru a dobrovoľným hasičským zborom v regióne.

Stanislav Gejdoš s rodinou

Veterná kalamita

Na deň 25. 12. 2013 Slovenský
hydrometeorologický ústav vyhlásil
pre sever Slovenska II. stupeň me-
teorologických výstrah pre vietor.
V ranných hodinách vietor, ktorý sa
u nás prehnal hlavne cez Roháče,
pováľal a vyvrátil veľké množstvo
stromov v štátnych aj urbárskych
lesoch. Popadané stromy mali za
následok zablokovanie štátnej ces-
ty zo Zuberca na Zverovku a cesty
v chatovej osade Pribiské. Obec
spolu s dostupnou technikou sa po-
kúšali v priebehu dňa sprístupniť
štátnu cestu č. III/05928 Zuberec –
Zverovka, avšak všetky snahy boli
márne, keďže silný vietor stále fú-
kal a zhadzoval stále ďalšie a ďal-
šie stromy.

Vzhľadom na pretrvávajúcu si-
tuáciu spôsobenú veternou kalami-
tou Obec Zuberec vyhlásila dňa
25.12. 2013 o 16.00 hod. na celom

území obce mimoriadnu situáciu,
ktorá bola odvolaná dňa 26.12.
2014 o 14.00 hod. Počas tejto ve-
ternej kalamity popadali stromy na
miestne a štátne komunikácie, ďa-
lej padajúce stromy v lesoch zame-
dzili prejazd a zásobovanie objek-
tov v týchto lokalitách. Bolo potreb-
né hneď ako bude možné začať prá-
ce na sprístupnenie týchto ciest a

vyslobodzovanie poškodených ob-
jektov. Táto situácia vytvárala ne-
bezpečenstvo ohrozenia života a
zdravia osôb.

So vzniknutou situáciou boli
oboznámené všetky záchranné
zložky a pohotovostné služby. Na
druhý deň ráno po zasadnutí krízo-
vého štábu sa začalo s odstraňo-
vaním následkov tejto kalamity. Za
pomoci mechanizmov, pilčíkov, ha-
sičov, správcov lesov a dobrovoľ-
níkov sa začalo s vypiľovaním po-
padaných stromov a ich následné
odpratávanie z ciest. Po odprataní
stromov Slovenská správa ciest
a údržba za pomoci techniky dočis-
ťovala hrubé nánosy, popadané
vetvy a ihličie. Na týchto prácach
sa okrem techniky podieľalo 57
osôb.

Veterná kalamita nespôsobila
komplikácie len v lesoch, ale silný

vietor zapríčinil škody aj na majet-
ku občanov, a to hlavne na stre-
chách viacerých rodinných domov,
ktoré boli za pomoci hasičov a dob-
rovoľníkov z obce zabezpečené
proti ďalšiemu poškodeniu.

Ani múzeum kalamita neobišla.
Stromy praskali a padali aj v mú-
zeu, najhoršie to bolo okolo sala-
ša, v západnej časti múzea. Aj

Koncom minulého roka našu obec postihla veterná kalamita.
Silný vietor, ktorý sa prehnal severom Slovenska, po sebe zane-
chal spustošené lesy, množstvo popadaných stromov a tiež spôso-
bil aj materiálne škody na majetku občanov či podnikateľov.

v ostatnej, severnej časti múzea po-
lámalo veľa stromov. Kalamitu po-
čas februára postupne spracovávali
zamestnanci múzea a neskôr aj s
technikou pomohli študenti lesníc-
kej školy z Tvrdošína. Sme však

Padajúce stromy ničili a poškodzovali všetko na čo spadli
Foto: archív obce

Odpratávanie napadaných stromov zo štátnej cesty Zuberec – Zverovka.
Foto: archív obce

Ak sa tohtoročná zima ešte ne-
skončila, dnes na konci marca je
určite blízko pred svojim koncom.
Na začiatku zimy by sa málokto
z nás nazdal, že zima akoby vyvr-
cholí už v decembri. Počas via-
nočných sviatkov sa výrazne otep-
lilo a teplé počasie sprevádzalo
zimu počas všetkých nasledujú-
cich mesiacov. Naviac január
a február boli výrazne zrážkovo
podpriemerné. Uplynulú zimu si
však mnohí budeme pripomínať
i kvôli silným vetrom. Počas via-
nočných sviatkov náporu vetra na-
zývaného „fön“ v Roháčoch ne-
odolalo približne štyridsaťtisíc stro-
mov. Padla vetrová kalamita v ob-
jeme okolo tridsaťtisíc kubických
metrov dreva. Každý z nás môže
vidieť, čo vietor spôsobil v okolí
cesty vedúcej zo Zuberca na Zve-
rovku, ale stromy lámal i v mno-
hých dolinkách či na hrebeňoch.
Do spracovávania vetrom poláma-
ného dreva sa pustilo množstvo
pilčíkov, kočišov i traktoristov.
V najprístupnejších terénnych
podmienkach pracoval tu doposiaľ
nepoužitý harvestor. Viacerí pou-
žitie tejto technológie odsudzujú.
Treba si však uvedomiť, že zákon
nám lesníkom ukladá povinnosť
spracovať kalamitu do 6 mesiacov.
Teda je potrebné efektívne použiť
všetky dostupné technológie. Na-
viac v napruženom, na sebe po-
váľanom kalamitnom dreve je tiež
harvestor najbezpečnejšou tech-

nológiou. Prepiľovanie, opiľovanie
nebezpečných napružených kme-
ňov nevykonáva pilčík ale masív-
na hydraulická ruka harvestra.
V hrebeňových partiách sa pribli-
žovanie kalamitného dreva vyko-
náva tiež pomocou lesných lano-
viek. Práce je viac než dosť. Ktosi
múdry raz povedal: Búrky a vlny
dávajú moru dušu a život. Podob-
né dramatické situácie, akou po-
písaná vetrová kalamita je, v prí-
rode vždy boli a budú. V koneč-
nom dôsledku jej dodávajú veľ-
kosť, vzbudzujú rešpekt. Treba sa
pokoriť pred silou prírody a snažiť
sa umne, citlivo zúžitkovať, čo
nám ponúka. A to nie len v záuj-
me hospodárskych profitov, ale
predovšetkým s cieľom ochrany
nepoškodených lesných porastov,
ich vodohospodárskych funkcií,
pôdoochranných, turisticko-rekre-
ačných, krajinárskych či mnohých
ďaľších. Zainteresovaní by nemali
dopustiť, aby túto vetrovú kalami-
tu sprevádzala následná kalami-
ta spôsobená podkôrnym hmy-
zom. To však nezáleží len od nás
lesníkov. Sú lokality, kde sme po-
vinní kalamitu spracovať a naopak
lokality, kde spracovanie kalami-
ty nám predmetná legislatíva za-
kazuje. Keby som teda na záver
mal dvoma či troma slovami vy-
jadriť, aká bola uplynulá zima
v roháčskych lesoch, Roháčoch
vôbec, povedal by som výnimoč-
ná i tak však krásna.               jm

Uplynulá zima
v roháčskych lesoch

radi, že kalamita spôsobila v mú-
zeu len padanie stromov a ani silný
vietor ani padajúce stromy nijako
nepoškodili žiadne z objektov mú-
zea.

Pavol Šroba
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S využitím štátnej dotácie vo
výške 51 000 Eur sa klaster zame-
ral hlavne na podporu marketingu,
podujatí regionálneho i nadregionál-
neho významu, pozornosť sme ve-
novali i edukačnej činnosti a zorga-
nizovali vzdelávacie aktivity pre
našich členov a ich zamestnancov,
ktorí prichádzajú priamo do styku
s návštevníkmi Oravy. V rámci mar-
ketingu sme okrem tlače propagač-
ných materiálov a prevádzkovania
vlastnej webovej stránky
www.visitorava.sk využili prenájom
bilboardov, inzerciu v médiách (Slo-
vensko, Poľsko), výstavy cestovné-
ho ruchu v Bratislave a Trenčíne
a prezentovali sme sa v poľských
obchodných centrách (Zawiercie,
Vroclav, Bielsko-Biala a Krakov).
V spolupráci s Krajskou organizá-
ciou cestovného ruchu Žilina sme
sa podieľali na organizácii infociest
pre zahraničné médiá a cestovné
kancelárie (Ukrajina, Čína). Z pod-
ujatí nadregionálneho významu zís-
kali finančnú podporu tradičné
a návštevníkmi vyhľadávané akcie
ako Podroháčske folklórne slávnos-

Počas štyroch dní sa na ňom
predstavilo 685 vystavovateľov z 18
krajín sveta. Zuberec sa na jednom
z najvýznamnejších veľtrhov v Čes-
kej republike prezentoval v spoloč-
nom stánku s mestom Dolný Kubín.
Termín, v ktorom sa veľtrh konal bol
ešte pred jarnými prázdninami, pre-

Prezentácia Zuberca na výstavách cestovného ruchu

to sa návštevníci zaujímali hlavne
o podmienky v lyžiarskych stredis-
kách. V dňoch 30. 1. – 2. 2. 2014
sa v bratislavskej Inchebe konal 20.
medzinárodný veľtrh cestovného
ruchu ITF Slovakiatour 2014. Zube-
rec sa prezentoval v spoločnom
stánku Klastra Orava s tradičnou

ľudovou drevenicou a typickými re-
gionálnymi špecialitami, ktoré za-
bezpečili členovia klastra. Obec Zu-
berec na veľtrhu prezentovali za-
mestnankyne TIK-u Zuzana Pilar-
č íková a Michaela Harmatová
a Patrik Matištík zo spoločnosti Tat-
rawest s.r.o. Mnohí návštevníci
našu obec a Roháče poznajú a radi
sa k nám vracajú, či už v zime ale-
bo počas letných dovoleniek. Vďa-
ka dobrej spolupráci s pánom
PhDr. Vladimírom Hronským, maji-
teľom firmy Hepex Slovakia s. r. o.,

sa propagačné materiály našej
obce a ubytovacích zariadení dosta-
li aj na výstavu Balttour Riga 2014
v Lotyšsku. Tento veľtrh cestovné-
ho ruchu sa konal v dňoch 7. – 9. 2.
2014. Partneri z poľského Jurské-
ho Klastra pozvali OOCR Klaster
Orava na XX. Medzinárodné turis-
tické trhy GLOB, ktoré sa uskutoč-
nili v Katoviciach 28. – 30. 3. 2014.

Mali sme možnosť bezplatne
odprezentovať Oravu, čo sme aj
využili. Zuberec na tejto výstave
zastupoval Patrik Matištík.

Text a foto: TIK

Činnosť Klastra ORAVA v roku 2013

ti, Trstenská krídlovka, Párnickô
švábkobraňá, Zázrivské dni, Pltníc-
ke dni, Moravsko–oravské slávnos-
ti, Vidiečanova Habovka, preteky
psích záprahov WSA Eurocup Zu-
berec, Majstrovstvá Slo-
venska v Downhill bike,
Rockový záber, Oravský
polmaratón, Medzinárod-
ný kamenársky plenér
a pod. Snažili sme sa,
aby naša činnosť prezen-
tovala Oravu ako zaují-
mavý región s množ-
stvom turistických láka-
diel, komplexnou ponu-
kou služieb, ako kraj, kde
sa oplatí aktívne stráviť
voľný čas. Máme na to
všetky predpoklady prí-
rodné, kultúrne aj historic-
ké, vybudovanú in-
fraštruktúru služieb
a hlavne ľudský potenci-
ál, srdečných ľudí, ktorí
dodávajú regiónu punc.
Teší nás, že do aktivít pro-
pagujúcich náš región pri-
búdajú stále nové a tie

staršie sa aktualizujú. Nechýbajú
veľmi populárne a vyhľadávané
produkty služieb, napr. pobytové
balíky, ktoré oslovujú nezanedbateľ-
nú časť potenciálnych zákazníkov.
Klienti sú čoraz náročnejší, chcú za
svoje peniaze nielen adekvátne
služby, ale aj výhody, ktoré im do-
kážeme ponúknuť. Regionálna kar-
ta zliav Oravapass ponúka zľavy
u viac než 30 subjektov z rôznych
oblastí, od lyžiarskych stredísk cez
kultúrno-historické pamiatky, aqua-

Najviac záujemcov o výstavu ITF Slovakiatour 2014 navštívilo náš stánok v sobotu.
Foto: Ing. Vladimír Žák

Druhý rok činnosti oblastnej organizácie cestovného ruchu Klas-
ter ORAVA vychádzal zo schválenej stratégie podpory a rozvoja
cestovného ruchu v regióne Oravy. Oproti roku 2012 sme rozšírili
rady našich členov o štyri nové subjekty, z toho tri podnikateľské a
jednu strednú odbornú školu. Na konci roku 2013 sme mali spolu
31 členov (12 miest a obcí, 17 podnikateľských subjektov, 1 stred-
ná škola a 1 nezisková organizácia).

park, ubytovacie a reštauračné za-
riadenia, wellnes alebo adrenalí-
nové športy. Naším spoločným cie-
ľom je, aby klienti na Oravu nielen
prichádzali, ale aby sa sem aj radi
vracali. V tomto duchu chcem
všetkým členom Klastra ORAVA
úprimne poďakovať za prácu a spo-
luprácu počas celého roka 2013.

Ing. Maroš Badáň,
predseda predstavenstva

Klaster ORAVA, o.o.c.r

Ako tradične každý rok aj teraz sa v januári konali veľtrhy ces-
tovného ruchu, na ktorých sa Obec Zuberec aktívne zúčastnila.
V dňoch 16. – 19. januára 2014 bol areál brnianskeho výstaviska
dejiskom 24. medzinárodného veľtrhu priemyslu cestovného ruchu
GO a 23. medzinárodného veľtrhu turistických možností v regió-
noch REGIONTOUR.

Jedným z hostí v našom stánku bol aj veľvyslanec Izraela na Slovensku
a zástupca Ministerstva turistiky Izraela

Prezentácia obce v Brne
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Lyžovanie, ktoré sa v druhej po-
lovici 19. storočia rozšírilo zo Škan-
dinávie do alpských a karpatských
krajín strednej Európy neobišlo ani
hornatú tatranskú oblasť severné-
ho Slovenska. Lyžovanie v Rohá-
čoch má už dlhoročnú tradíciu a sia-
ha až do prvej polovice 20. storo-
čia. Prvé lyžiarske preteky sa ko-
nali už v roku 1941 zo Zeleného
dolu „Tobogánom“ s cieľom na
jazere pri bývalej Ťatliakovej
chate. Ďalšími pretekmi sa po-
kračovalo v roku 1956 pod ná-
zvom Goralský klobúk. Prete-
ky boli usporiadané na počesť
oslobodenia našej vlasti a ter-
mín bol určený na prvú májo-
vú nedeľu – teda v termíne
medzi 2. až 9. májom. Miesto
pretekov sa určovalo podľa
snehových podmienok. Naj-
častejším miestom bolo Pred-
né Zelené, ale aj Zaprašivé,
Salatínska dolina, Spálená
dolina, Šindľov žľab a Smut-
ná dolina. Pretekalo sa v šty-
roch kategóriách: muži, ženy,
dorastenci a dorastenky. Na
pretekoch sa zúčastňovali pre-
tekári z Československa, Poľ-
ska, Maďarska a neskôr aj
z Talianska. Postaviť trate tak,
aby spĺňali parametre bolo
veľmi náročné. Všetok mate-
riál sa musel vyniesť od Ťat-
liakovej chaty na pleciach. Trať sa
prešľapávala a chemicky upravova-
la. Trvalo to aj tri dni. Napriek ob-
rovskej drine nadšenci zo Zuberca,
Dolného Kubína, Trstenej i Nižnej
radi chodili a podieľali sa na prípra-
ve a realizácii pretekov. Odmenou
im bol pobyt na jarnom slnku v pre-
krásnej prírode Roháčov. Po 22.
ročníku pretekov nastal tlak z ochra-
ny prírody a pre neujasnenosť kon-
cepcie preteky o Goralský klobúk
tridsiatym ročníkom v roku 1985 de-
finitívne skončili. Pri organizovaní
Goralského klobúka sa zdokonaľo-
val aj organizačný štáb pretekov,
tak že sme boli až na niekoľko funk-
cionárov sebestační. Už pri organi-
zovaní 20. ročníka Goralského klo-
búka prišiel s myšlienkou zorgani-
zovať podobné preteky pre žiakov
predpretekárskeho veku riaditeľ
školy v Habovke Ignác Kuchtiak.
Návrh sa všetkým zapáčil a začalo
sa s prípravou. Prvý ročník sa usku-
točnil 31. mája 1975, deň pred me-
dzinárodným dňom detí, v Smutnej
doline. Zúčastnilo sa ho 36 chlap-
cov a 24 dievčat z popredných ly-
žiarskych oddielov Slovenska. Na
druhom ročníku sa zúčastnili aj pre-
tekári z Čiech, na ďalšom pribudli
Poliaci aj Maďari a tak preteky rástli
po kvalitatívnej aj kvantitatívnej
stránke. V roku 1985 sa konal 10.
ročník v Spálenej doline - Zelená

Goralský klobúčik
Od začiatku po jubileum

ešte v májových dňoch. Od 11. roč-
níka sme sa presunuli už na zjazdov-
ku v Spálenej a termín pretekov sa
presunul na dni výročia oslobodenia
Studenej doliny, čo bolo 2. apríla
1945. Taktiež došlo k zmene, že pre-
teky boli dvojdňové. V prvý deň žia-
ci predvádzali lyžiarske prvky, čo sta-
rostlivo sledovali rozhodcovia a tré-
neri prideľovali body za vykonanie

prvkov a potom následne podľa do-
siahnutých bodov boli zaraďovaní do
skupín. Po troch rokoch sa ukázalo,
že ani tento systém nie je spravodli-
vý, lebo každý tréner či rozhodca mal
na prevedenie iný pohľad. Od 14.
ročníka sme pristúpili na kvalifikáciu
v prvý deň. V druhom dni pretekali
podľa dosiahnutých výsledkov z pr-
vého dňa. Tento spôsob trvá dote-
raz. O Goralský klobúčik bol čoraz
väčší záujem. Boli sme preto nútení
určiť smerné čísla pre jednotlivé
okresné výbory ČSZTV (napríklad
okres Litvínov 3 chlapci a 2 dievča-
tá). Tento záujem stále pretrváva. Od
31. ročníka nastáva ďalšia zmena.
Preteky sa rozširujú o ďalšie kate-
górie a to superbaby chlapci a diev-
čatá – aj tento stav trvá doteraz.
Rady pretekárov sa rozširujú a po-
čet prihlásených je okolo 450, čo je
už jednoducho veľa. Tento ročník sa
to musí vydržať, ale do budúcnosti,
ak sa postaví nová sedačka, treba
jednoznačne pretekať na dvoch tra-
tiach, aby preteky trvali maximálne
2,5 hodiny – to sa dá vydržať aj v
nepriaznivom počasí. Za uplynulých
39 rokov pretekalo v Roháčoch oko-
lo 12 000 detí, z ktorých postupne
vyrástli reprezentanti v Čechách,
Poľsku i v našej republike. Každé
významnejšie lyžiarske stredisko,
ktoré sa v spomenutých krajinách
zaoberá výchovou lyžiarskych nádejí

si pokladá za povinnosť, ale i za
česť, zmerať si sily so svojimi pre-
tekármi na medzinárodnej úrovni
v končiacej sa sezóne práve v Ro-
háčoch na Goralskom klobúčiku.
Na týchto pretekoch štartovalo aj
mnoho pretekárov z TJ Roháče
Zuberec. Obstáť v takejto konku-
rencii je veľmi ťažké, ale naše deti
sa nestratili. Už v 7. ročníku v roku

1981 sa stala víťazkou Daniela
Palčová (Kenderová). V roku 2006
vyhral preteky Ladislav Šroba, kto-
rý sa potom v ďalšom roku stal ví-
ťazom Slovenského pohára.
V roku 2007 Goralský klobúčik vy-
hral Samuel Šenkár, ktorý sa v na-
sledujúcich dvoch rokoch stal ví-
ťazom Slovenského pohára. Na
neoficiálnych Majstrovstvách sve-
ta žiakov v Taliansku sa Samuel
Šenkár umiestnil na 4. mieste a ko-
nečne na Majstrovstvách sveta ju-
niorov tohto roku vo februári v Jas-
nej sa umiestnil na 27. mieste
v slalome. Zo 120 pretekárov z ce-
lého sveta je to vynikajúce umiest-
nenie. Pódiové miesta v Goral-
skom klobúčiku dosahovali Naďa
Kenderová, Aneta Borsíková, Kat-
ka Šrobová a Nina Mydliarová.

Goralský klobúčik je najstarší
pretek v strednej Európe pre danú
kategóriu. Už tridsaťdeväť ročníkov
prebehol bez prerušenia, o čo sa
starali zanietení funkcionári z na-
šej obce Ignác Kuchtiak, Pavol
Palčo, Milan Mikláš, Ján Borsík,
Jozef Šuriňák, Michal Daňo st.,
Július Šiška, Marián Jandura, Edu-
ard Dedinský, Alojz Kováľ, Ján
Maťus, Martin Filek, Štefan Jančo,
Anna Kavuliaková, Stanislav Gej-
doš, Stanislav Urban, Miroslav Ur-
ban, Marián Šroba st., Miroslav
Škorík, Milan Šiška, Marcel Par-

dek, Marián Jurina, Tibor Šenkár a
ďalší. Dobré meno našej telový-
chovnej jednote urobili aj ďalší zu-
berskí reprezentanti. V kategórii
starších žiakov sa v roku 1972 stal
majstrom Slovenska v obrovskom
slalome Miroslav Urban. V kategó-
rii ml. žiakov sa majstrom Sloven-
ska stal Milan Šiška v roku 1978.
V roku 2004 sa majstrom Sloven-

ska s v kategórii mladších
žiakov v obrovskom slalome
stal Adam Kuchtiak, ktorý bol
súčasne nominovaný so slo-
venského reprezentačného
družstva v zjazdových dis-
ciplínach. Ďaľšie úspechy
našich pretekárov: V roku
1976 získal Marián Šroba
1. miesto v zjazdových dis-
ciplínach na pretekoch poľ-
nohospodárskej mládeže
vo Vysokých Tatrách. V roku
1981 bola Anna Kovaľová
majsterkou Slovenska
O cenu lastovičky v rámci pi-
onierskej organizácie.
V roku 1985 bola Daniela
Palčová víťazkou Pionierskej
lastovičky. V roku 1985 bol
Miroslav Šuriňák víťazom
Pionierskej lastovičky v sla-
lome. Na medzinárodných ly-
žiarskych pretekoch FIS
v Zakopanom v roku 1984
boli ocenení títo naši prete-

kári: Anna Šrobová 1. miesto v ob-
rovskom slalome, Miroslav Šuriňák
1. miesto v slalome, Ladislav Bis-
tár 3. miesto v slalome. Daniela
Palčová 3. miesto v slalome, Pavol
Palčo 3. miesto v obrovskom slalo-
me. V bežeckom lyžovaní sa maj-
sterkou Slovenska žiačok v roku
1978 stala Vierka Fileková (Kulino-
vá). V roku 1980 získala 1. miesto
na medzinárodných lyžiarskych
pretekoch FIS v Zakopanom. Z bež-
cov významné úspechy okrem Vie-
ry Filekovej na celoslovenskej úrov-
ni dosahovali títo naši pretekári: Kle-
ment Bažík, Peter Štech, Rudolf Šu-
riňák, Anna Šuriňáková, Marek Ur-
ban a Maroš Filek.

Za výsledkami pretekárov treba
vidieť aj namáhavú prácu trénerov.
Boli to tréneri Jozef Šuriňák, Milan
Šiška, Juraj Majerčák, Štefan Jan-
čo, Dušan Lukaščík, Marek Hudá-
ček, Maciej Jankowski. Aj ich zá-
sluhou boli deti zo Zuberca zaraďo-
vané medzi popredné lyžiarske od-
diely na Slovensku

V Zuberci je bohatá tradícia or-
ganizovania športových podujatí na
pomerne vysokej úrovni. Aj športo-
vé výkony ľudí z takej malej obce
sú obdivuhodné. Treba v tom ďalej
pokračovať aspoň na takej úrovni
ako doteraz.

Stano Jandura, Ignác Kuchtiak

Jana Šoltýsová Gantnerová na svahoch Salatína             Foto: z archívu Ignáca Kuchtiaka
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ORAVAN SENIOR
Veselo cez fašiangy. Tak bol nazvaný program folklórneho

súboru Oravan Senior z Nižnej, ktorý sa so svojím bohatým
programom predstavil Zuberčanom a hosťom našej obce v ne-
deľu 23. februára v Kultúrnom dome v Zuberci. Hosťom folklór-
neho súboru Oravan Senior bola rodina Janoštínovcov zo Zu-
berca so svojim programom. Všetci, ktorí prijali pozvanie a prišli
sa pozrieť na tento program, odchádzali zo sály s úsmevom na
tvári, možno aj preto, že záver vystúpenia patril obľúbenému
remeselníckemu tancu, ktorý sa tancoval v rôznych kútoch Slo-
venska.

Text a foto: Pavol Šroba

Nakrúcanie rozprávky v skanzene

Po zapísaní sa všetkých zúčast-
nených boli podielníci oboznámení
s programom schôdze a jeho
schválením. Pri prednesení správy
o činnosti výboru sme sa zamerali
hlavne na výsledky gazdovania, le-
gislatívnu činnosť a stav našich le-
sov po veternej kalamite z konca
minulého roku. Pozemkové spolo-
čenstvo Urbár obhospodaruje 300
ha lesa. Minulý rok sme vyťažili spo-
lu 1400 m3 dreva a to: v Kamennom
mlieku 750 m3, v Mlynárskej šloge
470 m3, v Prievese 130 m3 a pri
Vápenke 47 m3. Tarifa bola v súla-
de s Lesným hospodárskym plá-
nom. Na konci roku 2013 cez Via-
noce zasiahla víchrica južné a ju-
hozápadné expozície porastov
v Prievese, Mlynárskej šloge, Ka-
mennom mlieku a Spadovom vŕš-
ku a vyvrátila nám okolo 2500 m3

stromov, čo predstavuje dvojročnú
ťažbu za normálnych podmienok.
Pri odstraňovaní následkov kalami-
ty pracujú tri partie lesných robot-
níkov a do polovice apríla chceme
dostať drevo z postihnutých poras-
tov vonku. Vznikne nám tak asi
6 ha plochy, ktorú bude treba vy-
čistiť a pripraviť na zalesnenie. Vy-
žiada si to okrem práce aj nemalé
finančné náklady. V legislatívnej čin-
nosti sme podali žiadosť o príspe-
vok z eurofondov na dobudovanie
cesty v Kamennom mlieku a záro-

veň aj o príspevok na lesopestov-
nú činnosť, čo by nám zvlášť po-
mohlo pri odstraňovaní následkov
veternej kalamity. Minulý rok nastali
veľké problémy v kameňolome, keď
spoločnosť Cestné stavby z dôvo-
du platobnej neschopnosti a zadĺ-
ženosti predala svoju časť lomu fir-
me IMPEX. Tá zatiaľ nemá od Ban-
ského úradu povolenie na banskú
činnosť, takže v lome sa nepracu-
je. Minulý rok nám vznikal aj prob-
lém okolo gazdovania v lese na
Mníchu. Robili sme tam od roku
1993 trikrát výchovnú ťažbu a dva-
krát sme zabezpečovali Lesný hos-
podársky plán. Vlani pri výstavbe te-
lekomunikačnej veže nám bolo po-
vedané, že pokiaľ nemáme od
všetkých vlastníkov parciel podpí-
sanú zmluvu na hospodárenie, tak
nemôžeme zasahovať do činnosti,
ktoré sa tam robia. Zo zisku z hos-
podárenia za rok 2013 podielníci
schválili 2,83 € na podiel ako divi-
dendy. Z diskusie vzišlo tiež, aby
výbor zabezpečil pre podielnikov 80
priestorových metrov palivového
dreva, ktoré sa odpredá podľa po-
radovníka. Tiež bolo odsúhlasené,
že kto bude brať úžitkové drevo,
bude mu to odrátané v dividendách.
Výbor bude musieť urobiť úpravy
v stanovách, vychádzajúce z nové-
ho zákona o pozemkových spolo-
čenstvách.                           Ján Bistar

Výročná schôdza Urbáru
Povinnosťou výboru Pozemkového spoločenstva je aspoň raz

do roka zvolať schôdzu všetkých podielníkov Urbáru. Tento rok sa
schôdza konala v nedeľu 23. marca v sále Kultúrneho domu.

Tak ako každý rok v januári, Obec
Zuberec v spolupráci so Sociálnou
komisiou v Zuberci, Klubom dôchod-
cov v Zuberci a Združením zdravotne
postihnutých v Zuberci, organizuje
novoročné posedenie pre všetkých
občanov starších ako 62 rokov a zdra-
votne postihnutých. Stretnutie sa ko-
nalo 14. januára o 11.00 hod. v sále
kultúrneho domu. Na stretnutí sa zú-
častnilo približne 165 dôchodcov
a zdravotne postihnutých. Obec Zu-
berec aj tento rok obdarovala všet-

kých dôchodcov malým darčekom.
Po úvodnom privítaní starostom obce
Ing. Vladimírom Šiškom všetkých prí-
tomných potešilo vystúpenie našich
detí.

K termínu 14. 1. 2014 obec evidu-
je viac ako 250 dôchodcov starších
ako 62 rokov, a preto sme radi, že na
stretnutiach sa Vás zúčastňuje čoraz
viac. Už teraz sa tešíme na stretnutie
s dôchodcami v mesiaci október, pri
príležitosti mesiaca úcty k starším.

Sociálna komisia pri OÚ

Novoročné stretnutie dôchodcov

Divadlo Commedia Poprad odo-
hralo 30. januára v Kultúrnom dome
v Zuberci divadelné predstavenie
spracované na motívy rovnomennej
poviedky Martina Kukučína Neprebu-
dený. Premiéra tohto predstavenia
bola 24. 3. 2012 v Poprade. Za stvár-
nenie hlavných postáv musíme poďa-
kovať vynikajúcim hercom Michalovi
Novákovi, Vladimírovi Benkovi a Du-
šanovi Kubaňovi, ktorí sa predstavili
počas tohto predstavenia v Zuberci.
Dramatizáciu a réžiu mal na starosti
Vladimír Benko. Divadelné predstave-
nie v Zuberci zorganizovali Spolok

segedínskych Slovákov a Obecný
úrad Zuberec. Okrem Zuberčanov boli
na predstavení aj zahraniční Slováci,
ktorí v tom čase boli na dovolenke
v Zuberci.

Chceme sa srdečne poďakovať
Jánovi Bencsikovi, predsedovi Spol-
ku segedínskych Slovákov v Segedí-
ne, za pomoc a spoluprácu pri prípra-
ve tohto predstavenia v Zuberci.
V spolupráci s ním sa nám podarilo
pripraviť toto predstavenie, a tak spes-
triť ponuku programov nielen pre Zu-
berčanov, ale aj pre hostí našej obce.

Pavol Šroba

Neprebudený

V sobotu 8. marca prebiehalo v
múzeu počas celého dňa nakrúcanie
rozprávky Láska na vlásku. Niekoľko
dní predtým pracovníci stavby a vý-
pravy upravovali exteriér senníka z
Jasenice na kováčsku vyhňu. Vymu-
rovali kamennú pec, osadili mech, pri-
robili prístrešok k zrubu a polenami a
kováčskym náradím dotvorili výsled-
ný rozprávkový vzhľad objektu. Nakrú-
cať sa začalo v skorých ranných ho-
dinách. V rámci možností sme z nášho
zverinca požičali kozy a husi, ktoré
hrali celý deň. Už o siedmej ráno na-
stúpení herci predstavovali jednotlivé
obrazy, podľa pripraveného scenára.

Samozrejme najzaujímavejšie a naj-
zábavnejšie okamihy predstavovali
scény, kedy herci boli v priamom kon-
takte so zvieratami. V jednom obraze
macocha, v ruke držiac chlieb a klo-
básku, kričí na sirotu a v dlhých suk-
niach sa tmolí po hnojom a bahnom
rozmäknutom hnojisku. Tu cap, zavo-
ňajúc chlieb, priskočí, no herečka dví-
ha ruky hore, capovi vysoko a tak sa

postaví na zadné a prednými nohami
sa o ňu oprie. Herečka výska, cap s
chuťou žerie, prihliadajúci sa smejú,
kameraman a režisérka sú spokojní.
Ďalšie úsmevné scény vznikali s hu-
sami. Kameraman nakrúca dôležitý
záber, stojac s mierne rozkročenými
nohami. No husiam v blízkosti sa to
nezdá, asi chcú dokazovať svoju dô-
ležitosť a nebojácnosť, vyrážajú do
útoku a štípu kameramana do zadku,
pomedzi nohy aj dopredku. On, ne-
chcúc pokaziť záber vydrží tento fy-
zický i psychický nápor, v chabej ob-
rane krútiac zadkom obetuje tento
atak v prospech umeleckého výkonu.

Aj toto patrí k filmovaniu. Zvierat po-
trebovali filmári viac. Ovečky posky-
tol mladý, šikovný farmár Jozef Vareč-
ka, kone jeho otec Marián, psíka Vilo
Šiška. Mnohé zo záberov, ktoré mal
filmový štáb v pláne sa nestihli urobiť
a tak pokračovanie nakrúcania bude
u nás prebiehať pravdepodobne v máji
tohto roku.

Text a foto: Richard Janoštín
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Detský letný bazár
Detský letný bazár zameraný na prechodné a letné veci

pre deti od 0 do 15 rokov sa uskutoční
v dňoch 8. – 9. 4. 2014 v sále kultúrneho domu v Zuberci.

Srdečne všetkých DC Sovička pozýva.

V Detskom centre Sovička (v priestoroch MŠ) sa stretáva-
me pravidelne každú stredu od 9:30 do 12:00 hod.

Srdečne ste vítaní.

Takisto tohto roku sa dňa 14. 2.
2014 v našej škôlke uskutočnil už
tradičný karneval pre deti. Celé do-

obedie sa v jednotlivých triedach
spievalo a hlavne tancovalo. Naše
deti sa premenili na Popolušky, víly,
lienky, rytierov a princov a iné nad-
prirodzené bytosti. V pekne vyzdo-
bených triedach sa deti spolu s pani

učiteľkami dobre zabávali a nevní-
mali spoločne čas, ktorý ubehol
rýchlo ako šibnutím čarovného prú-

tika. A deti už teraz plánujú, akú
masku si vyberú na ďalší karneval.
Odmenou pre nich bola nielen malá
sladkosť a občerstvenie, ale hlav-
ne krásny zážitok v ich srdiečkach.

Mgr. Naděžda Kľuchťáková

Karneval u nás v škôlke

Fašiang, hoci bol dosť dlhý, ube-
hol veľmi rýchlo. V utorok 4. 3. 2014
bol posledný fašiangový deň, a to v
našej škole už tradične znamená
čas karnevalu. V škole už od rána
stretnete bosorky, batmanov, prin-
cezné, šmolkov, smrtky, dámy, zvie-
ratká a rôzne iné kreatívne posta-
vičky. K žiakom sa pridávajú aj za-

mestnanci a naše pani kuchárky sa
stihnú "zamaskovať" aj dvakrát. Deti
z prvého stupňa sa stihnú aj zahrať
a zasúťažiť počas karnevalu doobe-
da a starší žiaci zaplnia átrium ško-
ly po nich. Túto tradíciu v škole do-
držiavame už niekoľko rokov a ve-
ríme, že naši žiaci na to budú radi
spomínať.                                   ZŠ

Školský karneval

Aj tento rok sme si Fašiangy
s detičkami a ich rodinami užili ve-
selo. Detičky od 0 rokov, škôlkári

i školáci s rodičmi prišli v nedeľu
16. 2. 2014 do sály vyobliekané
v prekrásnych maskách, výborne sa
bavil i, potancovali, zasúťažil i
a ochutnali z domácich koláčikov
a šišiek, ktoré ku tomuto obdobiu
neodmysliteľne patria. Všetkým ďa-
kujeme za krásny deň.

Fašiangy pre deti s DC Sovička
...cez Fašiangy je to tak,
že celý svet je naopak.
Veľkí, malí – bujarí,
obliekajú maškary.

Žiaci 5. ročníka našej školy sa
v piatok 17. januára zúčastnili na
celoštátnej putovnej výstave Prečo
som na svete rád/rada, ktorá bola
sprístupnená v MsKS v Tvrdošíne.
Ide o celoslovenský protidrogový
výtvarný projekt s medzinárodnou
účasťou a kľúčový projekt Minister-
stva kultúry SR k prevencii drogo-
vých závislostí. Výtvarné práce, kto-
ré žiaci mohli vidieť boli dielami žia-
kov a študentov od 14 do 18 rokov

a boli zamerané hlavne na proble-
matiku legálnych drog – alkohol,
tabak, lieky a aj moderných, tzv.
nelátkových návykových chorôb
(patologické hráčstvo, poruchy príj-
mu potravy, komunikačné závislos-
ti – chat, internet, mobil a pod.). Žia-
ci si práce prezerali so záujmom,
diskutovali o nich a premýšľali o ich
odkaze. Ďakujeme za hodnotovo-
umelecké obohatenie.

ZŠ

Prečo som na svete rád/rada

Budúci prváci so svojimi rodičmi na zápise do 1. ročníka. Foto: Pavol Šroba

Významným dňom pre pred-
školákov v Zuberci aj v O. B. Po-
toku bol 30. január 2014. Na zá-
pis do prvej triedy sa prišlo zapí-
sať 41 detí. Nadšenie pre školu sa
im dalo čítať z tvárí. Ukázali, čo

všetko už vedia z abecedy, pozna-
li čísla, básničky, pesničky. Pani
učiteľky sa už teraz tešia na no-
vých prváčikov. Rodičom ďakuje-
me za dôveru a tešíme sa na dob-
rú spoluprácu.                         ZŠ

Zápis do prvého ročníka

V nedeľu 16. 3. 2014 sa v obci
Vitanová uskutočnil 3. ročník spe-
váckej súťaže s názvom „Spieva
celá rodina“. Celé nedeľňajšie pod-
ujatie organizovala Spoločnosť pre
predškolskú výchovu v spolupráci
so ZŠ s MŠ Vitanová. Účastníkmi
súťaže boli deti z materských škôl
okresu Tvrdošín, a ako už z názvu
súťaže vyplýva, ich rodičia, starí
rodičia, súrodenci a iní rodinní prí-
slušníci.

Za našu materskú školu súťaži-
la Martuška Janoštínová, spolu
s bratmi Viktorom a Lukášom a svo-
jimi rodičmi. Súťaž bola veľmi dob-

re pripravená, atmosféra priam oča-
rujúca. No a výsledok? Krásne prvé
miesto. Veľké poďakovanie patrí
celej rodinke, ktorá bola ochotná vo
svojom voľnom čase nacvičiť krát-
ky program a zapojiť sa do súťaže.
Veríme, že i v budúcich ročníkoch
sa nájdu v Zuberci „spievajúce ro-
diny“ a budú reprezentovať nielen
našu škôlku, ale celú našu obec.
Môžeme i naďalej ukázať, že výbor-
ných spevákov je u nás dosť a že
k nášmu krásnemu folklóru vedie-
me i mladšie generácie.

Mgr. Naděžda Kľuchťáková

Spieva celá rodina

Foto: z archívu ZŠ

Deti sa zmenili na rôzne rozprávkové bytosti         Foto:  Mgr. Lucia Jandurová
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Dňa 8. 2. 2014 sa v Zuberci zor-
ganizovalo OZ Hafiry už 4. ročník
Maškarného plesu. To, že sa toto
kultúrne podujatie stáva obľúbenou
akciou Zuberčanov (a nielen ich –
veď tam boli i turisti, ktorí po neo-
pakovateľných zážitkoch prišli i ten-
to rok), svedčí aj počet masiek, kto-
rý sa každým rokom zvyšuje. Tohto
roku to bolo neuveriteľných 290
masiek. A bolo sa veru na čo dívať.
Nezabudnuteľná bola napríklad za-
káľačka, so všetkým, čo k tomu patrí
– bolo tam aj prasa, kde ste si mohli
obzrieť všetky (skutočne všetky)
vnútornosti – ale boli tam aj výrob-
ky, ktorými nás veselá zabíjačková
chasa počastovala. Celkovo by sme
mohli nazvať tohtoročný karneval
„Karnevalom prasiatok“, lebo to
bola tohto roku skutočne najčastej-
šia maska. Ale ohúrili nás aj iné.
Z nedávnej minulosti k nám zavíta-

V utorok 4. marca 2014 sme
v našej sále kultúrneho domu
s veľkým žiaľom a smútkom po-
chovali našu basu. S ňou všet-
ku veselú chasu tancujúcu na jej
rytmus tak na celých 40 dní do
smútku priviedli. Všetky masky,

Počas Veľkonočných sviatkov môžete prežiť príjemný čas aj
v Múzeu oravskej dediny v Zuberci na Brestovej. V areáli múzea
budú od soboty do pondelka prebiehať ukážky výroby kraslíc, ple-
tenia korbáčov, výroby sviečok a obradového pečiva i ďalších re-
mesiel. Ak bude počasie priaznivé, vyjdú si po zime von aj domá-
ce zvieratá. V nedeľu poobede o 14.00 h. je pre návštevníkov
pripravený folklórny program „Symboly v jarných obradoch“. V rám-
ci programu vystúpi folklórny kolektív BRESTOVÁ (pôsobiaci pri
Múzeu oravskej dediny) a folklórny súbor ORAVAN SENIOR
z Nižnej.

Počas sviatkov bude Múzeum oravskej dediny otvorené:
PIATOK 18. 4. 2014 8.00 – 14.30 hod.
SOBOTA 19. 4. 2014 8.00 – 15.30 hod.
NEDEĽA 20. 4. 2014 8.00 – 16.30 hod.
PONDELOK 21. 4. 2014 8.00 – 15.30 hod.

Maškarný ples
la spoločnosť pionierov, ktorí nám
vzorne zapochodovali a ešte vzor-
nejšie zaspievali tradičné piesne
pod tradičnou vlajkou. A ešte tam
boli panáčikovia z Človeče, mníš-
ky, Pankáčky, strašiak do maku... a
ešte plno masiek od výmyslu sve-
ta. Aj muzikanti z Ružomberka (sku-
pina Esso) sa nestačili diviť ako sa
tí Zuberčania vedia zabávať a ešte
rezkejšie im hrali do tanca. Nako-
niec boli najzaujímavejšie masky
odmenené a tie ďalšie mali možnosť
vyhrať niečo z tomboly. A či prídu aj
na budúci rok? Verím, že už teraz
niektoré masky hútajú, čím by mohli
prekvapiť. A tak sa tešme na 5. roč-
ník, lebo najkrajšie na tom je aj tak
to, že pod rúškom škrabošky sa
každý zabaví tak ako chce, zabud-
ne na starosti a aspoň na chvíľu sa
môže tváriť, že je niekto iný.

 Eva Brečková

 Už sme basu pochovali
krojované devy, i len tak sa za-
bávajúci, len do polnoci sa v tan-
ci vrteli a po polnoci všetci sa
domov v tichosti rozišli. Kto na
rozlúčku túto neprišiel, nech ba-
nuje.

Daniela Žuffová

Foto: Vlado Žuffa

Veľká noc
v Múzeu oravskej dediny

Konečne zasa prázdniny. Veľ-
konočné prázdniny sú pomerne
krátke, ale aj tak ich mám rada.
Minulý rok ma však netešilo to, že
s nami nemohol byť ocino, lebo
musel ostať v práci. Veľkonočné
prípravy prebehli ako po masle.
Vajíčka a celú výzdobu sme len
oprášili z minulého roka. Tešila
som sa zo živých kúpených na-
rcisov, ktoré jediné pripomínali
malé svetielko jari, keďže vonku
za oknom ešte zúrila zima a mráz.
Tradične sme navštevovali boho-
služby v kostole, ktoré sa mi zdali
byť veľmi dlhé. Nedeľu sme strá-
vili v kruhu rodiny u našej starkej.
Konečne prišiel pondelok. Od
rána ma mrle žrali, nervózne som
čakala pri okne obhrýzajúc si
nechty, či aj mňa príde niekto okú-
pať. Prví kupači sa so mnou ne-
maznali, vytiahli ma z domu a lia-
li na mňa vodu z vedra. Bŕŕŕ!
V lyžičke vody by som ich utopi-

la, ešte teraz cítim tú ľadovú vodu
na mojom tele. Domov som vliez-
la ako zmoknutá myš. Ale ani
ďalší kupači nešetrili vodou, ja
som však stále túžila po tom, aby
ma konečne niekto hodil do vane.
Možno o rok. Najviac sa mi páči-
lo, ako ma okúpal a vyšibal môj
braček Filipko, ktorému ešte mlie-
ko tečie po brade, všetko som mu
musela povedať a ukázať, ako to
má urobiť. Takže bol mokrý on aj
ja. Mať brata je veľká výhoda, lebo
mu na druhý deň môžem pomôcť
pojesť všetky čokoládové vajíčka,
ktoré vykúpal a vyšibal, aby ho
pre istotu nerozbolelo brucho. Na-
šťastie ten bláznivý deň je len raz
v roku. V škole sme sa s dievča-
tami chválili, koľko chlapcov nás
okúpalo. Páčia sa mi takéto veľ-
konočné zvyky a tradície a teším
sa na ne aj tento rok.

Natália Homolová, 6. B

Spomienka na minuloročnú
Veľkú noc

Dňa 15. februára sa konala tra-
dičná rodičovská zábava, z ktorej
výťažok je určený na potreby, po-
môcky a aktivity žiakov Základnej
a materskej školy v Zuberci. Rodi-
čovskú zábavu otvorila svojím prí-
hovorom pani riaditeľka ZŠ s MŠ

Zuberec, Mgr. Marta Šimičáková.
Na úvod sa nám krátkym progra-
mom predstavili tanečníci z coun-
try skupín Karolínka a Izabela, ďa-
lej tanečníčky zo Slniečka a FUN-
KY girls a svojím spevom vystúpe-
nie spestrila Barborka Žuffová. Ste-
ny boli vyzdobené maľbami detí
z našej MŠ aj ZŠ, ktoré nás pre-
svedčili o ich výtvarnom talente.

Na zábave sa zišlo približne 60
párov, ktoré sa bavili pri dobrej hud-
be a bohatej tombole. Chceli by
sme sa poďakovať všetkým rodi-
čom, ktorí podporili našu školu za-
kúpením vstupenky, alebo tombo-
lového lístka. Tiež by sme sa chceli

poďakovať všetkým sponzorom, či
už Obecnému úradu, podnikateľom
alebo rodinám, ktorí prispeli krás-
nymi cenami do tomboly.

Dúfame, že aj na budúci rok sa
stretneme v takomto počte, aby
sme opäť podporili dobrú vec a pri-
tom sa aj zabavili.

Členky ZRPŠ

V programe pre rodičov sa predstavila aj skupina Karolínka prípravka.
Foto: Pavol Šroba

 Rodičovská zábava
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Spomína dlhoročný tajomník Telovýchovnej jednoty Roháče
a bývalý riaditeľ Základnej deväťročnej školy v Habovke Ignác Kuch-
tiak.

Úspechy zuberského lyžovania a turistiky v spomienkach

Spomeňme si z príležitosti tohto-
ročného jubilejného 40. ročníka pre-
tekov o Goralský klobúčik zašlú slá-
vu zuberského lyžovania a turistiky
v časoch ich najväčšieho rozvoja.
Zuberské lyžovanie a turistiku tre-
ba dať do súvislosti s Goralským
klobúkom a so založením Telový-
chovnej jednoty Tatran Roháče.
1. ročník Goralského klobúka bol
v roku 1956. Zakladali ho nadšenci
zjazdového lyžovania z troch loka-
lít. Zo Zuberca – Július Šiška, Mi-
chal Daňo, František Matlák, Ivan
Fízel, Karol Doboš, Ladislav Špir-
ko, Štefan Šroba, Ladislav Penciak,
Jozef Hric a Jozef Citsoň. Z Dolné-
ho Kubína – Ing. Ladislav Bohuš,
Vladimír Tolky, Ján Kríženecký, Ti-
bor Halaša, Juraj Baričák, Pavol
Kutlík, Ivan Nérer a Fridrich Krámer.

Z Trstenej – Arpád Farkaš, Jozef
Jesenský, Ľudovít Ruttkay, Milan
Tarčák, Jozef Jablonský a Dr. Mi-
lan Haščík. Goralský klobúk bol za-
radený medzi veľké lyžiarske pre-
teky ako preteky FIS, kategórie B.
Goralského klobúka sa zúčastňova-
la československá a poľská štátna
reprezentácia, ako aj pretekári
z Maďarska a Talianska. Z našich
pretekárov bola vždy prítomná na
pretekoch lyžiarska elita podľa jed-
notlivých generácií: Šoltýsovci,
Krajňákovci, Krasuľa, Anna Dropo-
vá, sestry Kuzmanové, Ján Hecz-
ko, mladí Šoltýsovci, Jana Harva-
nová, Jana Šoltýsová, Oľga Char-
vátová a z najmladších Ivan Pacák,
sestry Medzihradské. Z poľských
pretekárov prišli Jan Gasienice-
Ciaptak, Adam Klimek, Krzystof

Pawlica, Jan Walkosz, Dorota
a Malgorzata Tlalkowe, Ewa Gra-
bowska a ďalší pretekári. Z Maďar-
ska to boli štátni reprezentanti Ti-
bor Palkovicz, Barnabasz Kovacz
a sestry Ildiko a Czila Apjók. Tiež
pretekári z družobného SAS klubu
v Kékesteto. Z Talianska prichádzali
pretekári z robotníckych klubov
v Torine a Bolzane. Obdobie Goral-
ského klobúka bolo určite najsvet-
lejším obdobím roháčskeho a orav-
ského lyžovania. Na Goralských
klobúkoch sa vytvárali funkcionár-
ske a rozhodcovské aktívy pre orav-
ské lyžovanie a preteky. Celkom
prebehlo tridsať ročníkov Goralské-
ho klobúka. Tridsiatym ročníkom sa
preteky pre nezhody s ochrancami
prírody skončili. Jeho mladšia ob-
doba, pod názvom Goralský klobú-
čik, dosahuje v tomto roku už 40.
ročník. Telovýchovná jednota Tatran
Roháče bola založená dňa 5. 6.

1966. Iniciátorom jej založenia bol
už dnes nebohý Július Šiška. Jej
cieľom bol rozvoj lyžovania a turis-
tiky v oblasti Roháčov. Z toho dô-
vodu boli vytvorené dva oddiely:
lyžiarsky a turistický. Za predsedu
TJ bol zvolený Július Šiška. Pred-
sedom lyžiarskeho oddielu bol Mi-
chal Daňo, náčelník Horskej služ-
by Západných Tatier. Predsedom
turistického oddielu bol František
Pavčo z Oravského Bieleho Poto-
ka. Za vedúceho Účelového hospo-
dárstva TJ bol prijatý Alojz Kováľ.
Účelové hospodárstvo TJ malo za
úlohu vybudovať zjazdovku a posta-
viť kotvový vlek v Spálenej doline
(geograficky Salatínska dolina). Jú-
lius Šiška využil veľký polom lesa
v Spálenej doline. Podarilo sa mu
na TANAP-e získať povolenie na vý-
stavbu zjazdovky a lyžiarskeho vle-
ku. Zabezpečil aj financie na vý-

Obvodné a okresné kolo flor-
bal ZŠ ml. žiaci – 1. miesto

V utorok 18. marca 2014 sa
v telocvični ZŠ s MŠ Nižná odohra-
lo obvodné kolo školskej florbalo-
vej súťaže vo florbale mladších žia-
kov. Hralo sa systémom každý
s každým a o postup do finále o ti-
tul majstra okresu vo florbale  bojo-
vali dve družstvá. Nakoniec po veľ-
mi peknom výkone naši mladší žia-
ci postúpili z 2. miesta do finále
okresnej súťaže, ktoré sa konalo 27.
marca 2014 v Nižnej. Medzi štyroch
najlepších sa do finále prebojovali
žiaci z Trstenej, Liesku, Nižnej a Zu-
berca.  Hralo sa systémom každý
s každým, 2 x 15 minút,  s postu-
pom na majstrovstvá kraja. Hralo sa
od začiatočného hvizdu až do po-
slednej sekundy tohto nádherného
turnaja, kde boli predvádzané nád-
herné herné kombinácie. Nakoniec
po veľmi peknom výkone a s pre-
hľadom naši  mladší žiaci zdolali
svojich súperov  8:4, 7:2, 8:3 a na-
podobnili tak postupom svojich star-
ších rovesníkov a stali sa majstra-
mi okresu. Naše úspešné družstvo
reprezentovali: Tadeáš Podbielan-
čík, Andrej Urban, Marcel Matištík,
Miroslav Klocháň, Martin Filek, Ši-
mon Filek, Andrej Mikulaj, Jakub
Ondrík, Adrián Kendera, Tomáš
Chrenek, Damián Urban, Andrej
Škerda a Michal Lajčin.

Obvodné a okresné kolo
Florbal ZŠ st. žiaci

1. miesto
Po dobrom vstupe do sezóny

a skvelej hre žiakov, sa z obvodné-
ho kola prebojovali do finále okres-
nej súťaže. V pondelok 17. marca
2014 sa v telocvični ZŠ s MŠ Nižná
odohralo okresné kolo školskej flor-
balovej súťaže vo florbale. Súťaže
sa zúčastnili štyri najlepšie školy

okresu Tvrdošín. Išlo o školy zo Zu-
berca, Nižnej, Trstenej – štátna
a z Liesku. Hralo sa systémom kaž-
dý s každým a o titul majstra okre-
su vo florbale  bojovali všetci s pl-
ným nasadením. Nakoniec po su-
verénnom víťazstve nad všetkými
družstvami sa žiaci zo Zuberca stali
majstrami okresu a postúpili tak
ďalej v súťaži na majstrovstvá regi-
ónu. Najlepším strelcom celého tur-
naja sa stal Samuel Zemančík s 11
gólmi. Naše úspešné družstvo re-
prezentovali: Adam Kaššák, Michal
Matlák, Stanislav Belko, Andrej Ur-
ban, Tomáš Belopotočan, Samuel
Zemančík, Denis Kendera, Silves-
ter Jančura, Ivan Hlaváčik, Tomáš
Jurina a Tadeáš Podbielančík.

Okresné kolo florbal ZŠ
st. žiačky - 3. miesto

Vo štvrtok 20. marca 2014 sa do-

poludnia v telocvični GMH Trstená
odohralo okresné kolo školskej flor-
balovej súťaže vo florbale starších
žiačok. Turnaj sa zúčastnili žiačky
základných škôl okresu Tvrdošín.
V turnaji sa stretol každý s každým,
a tak si mohli dievčatá zmerať a po-
rovnať svoje skúsenosti s každým
zúčastneným tímom. Dievčatá si
v turnaji zmerali svoje sily s veľmi
silnými súpermi, kde predviedli nád-
herné herné kombinácie a silu sú-
periť. Radosť z 3. miesta bola veľ-
ká, a zároveň aj sklamaním, preto-
že ich od druhého miesta delila iba
jedna loptička. Dievčatá si zo zá-
pasov odniesli nové skúsenosti
a veľa povzbudení do ďalšieho tré-
novania. V dievčatách tkvie veľký
potenciál, a tak do nich v budúcnosti
vkladáme veľké nádeje. Našu  ško-
lu reprezentovali žiačky v zložení:
Diana Bebejová, Petra Belopotoča-
nová, Danka Borsíková, Terézia

Kanderková, Romana Kluchtiako-
vá, Dominika Orčová, Adela Roma-
ňáková, Tamara Škoríková, Micha-
ela Šuriňáková, Laura Šveláňová
a Kristína Valeková.

Okresné kolo vo volejbale
žiačok - 4. miesto

V športovej hale v Tvrdošíne sa
26. marca 2014 konalo okresné
kolo žiačok vo volejbale. Turnaja sa
naše žiačky zúčastnili po druhýkrát.
Trénujú pod vedením pani učiteľky
Krkoškovej. Na turnaji sa stretli so
žiačkami škôl v okrese  Tvrdošín.
Hralo sa spôsobom každý s každým
a po nie príliš vydarených zápasoch
v turnaji sa dievčatá umiestnili na
4. mieste.  Našu školu na turnaji
reprezentovali – Petra Belopotoča-
nová, Daniela Borsíková, Aneta
Borsíková, Ivana Greššová, Alexan-
dra Habová, Dominika Magerčáko-
vá, Soňa Hudecová, Adela Roma-
ňáková, Tamara Škoríková, Miška
Šuriňáková, Laura Šveláňová
a Kristína Valeková.

Okresné kolo vo volejbale
žiakov - 5. miesto

V športovej hale v Tvrdošíne sa
13. marca 2013 konalo okresné
kolo žiakov vo volejbale. Turnaja sa
naši žiaci zúčastnili po druhýkrát.
Trénujú pod vedením pani učiteľky
Krkoškovej. Na turnaji sa stretli so
žiakmi zo škôl v okrese Tvrdošín.
Hralo sa každý s každým a po zá-
pasoch v turnaji sa chlapci umiest-
nili na 5. mieste v turnaji. Našu ško-
lu na turnaji reprezentovali – Adam
Kaššák, Stanislav Belko, Tomáš
Belopotočan, Martin Gibas, Silves-
ter Jančura, Tomáš Jurina, Šimon
Kulašník, Michal Matlák, Andrej
Urban a Samuel Zemančík.

Text a foto:
PaedDr. Róbert Mydliar

Úspechy našich žiakov v športe

(Pokračovanie na 10. str.)
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stavbu týchto zariadení na orgá-
noch SÚV ČSZTV a Vládneho vý-
boru pre cestovný ruch. Celá zuber-
ská verejnosť si musí uvedomiť, že
lyžiarsky areál v Spálenej doline by
nebol nikdy vybudovaný, keby Jul-
ko Šiška nevyužil vhodné prírodné
podmienky v tejto lokalite (lesný po-
lom). Práve v jeho hlave skrsla myš-
lienka vybudovať v Roháčoch lyžiar-
sku zjazdovku. Vďaka vybudovaniu
tohto lyžiarskeho areálu nastal prí-
lev turistov – lyžiarov do Zuberca.
Osobný prospech z toho majú aj
súčasní majitelia lyžiarskeho stre-
diska. Lyžiarska zjazdovka bola bu-
dovaná v štyroch etapách. V rokoch
1966 – 1969 bola dokončená prvá
etapa zjazdovky s výstavbou lyžiar-
skeho vleku VL 1000 – 2. V druhej
etape bola zjazdovka rozšírená na
70 metrov v dĺžke 800 metrov. V tre-
tej etape bola dokončená úprava
zjazdovky v dolnej časti s vyrúba-
ním 30 metrového pásu od starej
škôlky po Spálený žľab a tiež vyrú-
baním porastu na prepojenie Spá-
leného žľabu s údolnou stanicou
vleku. Štvrtú etapu rozšírenia a pre-
dĺženia zjazdovky už urobili jej te-
rajší súkromní majitelia. Oni zabez-
pečili aj výstavbu 4-sedačkovej la-
novky a ďalších lyžiarskych vlekov
typu TATRAPOMA. Tiež rozšírili
parkovisko, vyasfaltovali prístupo-
vú cestu k parkovisku a vybudovali
novú odjazdovú cestu. V roku 1967
začala spolupráca medzi TJ Tatran
Zuberec a Základnou deväťročnou
školou v Habovke. V tomto roku
som, ako riaditeľ školy, zakúpil prvé
pretekárske lyže pre žiacke druž-
stvo školy, ktoré reprezentovalo aj
TJ Tatran Roháče Zuberec. Vtedy
sme sa začali už uchádzať o vstup
medzi najlepšie slovenské žiacke
družstvo v zjazdovom lyžovaní, or-
ganizované v Slovenskej lyžiarskej
lige žiakov. V dňoch 19. a 20. 4.
1969 boli na svahoch Rákoňa po-
rovnávacie preteky uchádzačov do
SLLŽ. Na týchto pretekoch sme boli
úspešní a ocitli sme sa medzi eli-
tou slovenského žiackeho lyžova-
nia. V roku 1970 bol presunutý fut-
balový oddiel z TJ Tatran Habovka
do TJ Tatran Roháče. Bolo to za
účelom predĺženia športovej aktivi-
ty na leto. Žiaci v lete hrali futbal
a v zime lyžovali. Tým sa výkonnosť
futbalistov zvýšila. V roku 1978
naše žiacke družstvo, pod vedením
trénerov Karola Hrnčiara a Jána
Maťusa, postúpilo do krajskej súťa-
že. V roku 1980 sa už zuberskí fut-
balisti opovážili nastúpiť proti päť-
násobnému majstrovi ČSSR Spar-
taku Trnava. V roku 1982 postúpili
dospelí futbalisti do 1. triedy a naj-
mladší žiaci tiež do 1. triedy.

Ďalší rozvoj telovýchovy
V roku 1971 som zriadil pri ZDŠ

v Habovke, v šiestom ročníku, jed-
nu športovú triedu. Finančne ju za-
bezpečovali ONV – odbor školstva
v Dolnom Kubíne a TJ Tatran Ro-
háče Zuberec. V roku 1973 bol zria-
dení pri TJ Tatran Roháče šachový

oddiel pod vedením MUDr. Gubá-
ša. Pre žiakov nastala príležitosť
súťažiť v tejto inteligentnej hre.
V roku 1976 bolo zriadené pri TJ
bežecké družstvo, pod vedením
skúseného slovenského funkcioná-
ra pre bežecké lyžovanie Juraja
Schurgera. V roku 1974 som navr-
hol výboru TJ Tatran Roháče Zube-
rec na premenovanie našej Telový-
chovnej jednoty na Telovýchovnú
jednotu Roháče Zuberec. Bolo to
z dôvodu skrátenia názvu a tiež pre-
to, lebo telovýchovných jednôt
s názvom Tatran bolo na Slovensku
mnoho. Návrh bol prijatý a odvtedy
sme Telovýchovná jednota Roháče.
Od 2. 5. 1975 som založil tradíciu
usporiadania celoslovenských det-
ských pretekov s medzinárodnou
účasťou o Goralský klobúčik. Tra-
dícia trvá doteraz. V spolupráci so
Školou zimných športov v Zakopa-
nom sme usporiadali aj teoretické
semináre o problematike detského
lyžovania. V roku 1976 sme zriadili
pri ZDŠ v Zuberci Školské športo-
vé stredisko zjazdového lyžovania.
Bolo organizačnou zložkou TJ Ro-
háče. Škola poskytovala financie na
pretekárske lyže a topánky a TJ
Roháče zabezpečovala výcvik na
vlekoch, dopravu na preteky, štar-
tovné a jednotný úbor (vetrovky).
Veľké problémy sme mali pri reor-
ganizácii školských športových stre-
dísk. Naše školské športové stredis-
ko bolo na návrh okresných orgá-
nov zrušené. Naproti tomu bolo vy-
tvorené školské športové stredisko
zjazdového lyžovania pri ZDŠ
v Dolnom Kubíne. My sme na to re-
agovali tak, že sme žiadali na ONV
– odbore školstva a na SOV ČSZTV
doporučenie žiadosti o obnovu
nášho školského športového stre-
diska. Funkcionári sa zdráhali, ale
nakoniec nám našu žiadosť dopo-
ručili. S Julom Šiškom sme vyces-
tovali do Bratislavy. Ja som vyjed-
nával na Ministerstve školstva
a Julo na SÚV ČSZTV. Tak sa nám
podarilo ŠŠS opäť obnoviť. Mesač-
ný príspevok na lyžiarsku výstroj
dosahoval až 10 000 korún. Poda-
rilo sa nám zabezpečiť lyže aj pre
nepretekárov. Raz sme získali vy-
radené lyže z Prírodovedeckej fa-
kulty UK a druhýkrát z Vysokej školy
dopravnej. Tiež sme vyraďovali pre
záujemcov opotrebované pretekár-
ske lyže. V čase nedeľných prete-
kov sme mali ďalší problém. Muse-
li sme plniť požiadavku rodičov na-
šich pretekárov, aby sme sa zúčast-
nili svätej omše. Vyjednávali sme
s pánmi farármi v okolí pretekár-
skych miest o usporiadanie osobit-
ných omší len pre nás. Raz sme sa
dostali do problematickej situácie.
Preteky boli vo Vyšnej Boci a náš
predseda vyjednával s pánom fa-
rárom, myslím, že v Malužinej. Pán
farár nás aj pochválil, že sa stará-
me o duchovné potreby detí, ale
zrazu sa zamyslel a opýtal sa nášho
predsedu: „Odkiaľže ste to?“ Pred-
sa zo Zuberca – odpovedal hrdo
predseda, ako každý Zuberčan.
Z toho asi nebude nič – reagoval
pán farár. My sme tu totiž luteráni a
Vy, pokiaľ viem, ste katolíci. Naša

(Dokončenie z 9. str.) ekumenická snaha nebola úspeš-
ná. Boli aj iné prípady. Po skončení
17. ročníka Goralského klobúčika
v roku 1991 tréner zo Zlína do neba
vychválil organizátorov pretekov.
Potom si uhol z toho juhomoravské-
ho vína, ktoré si priniesol so sebou
a ponúkol aj domácich. Po uvoľne-
ní vzletných myšlienok sa v ňom
ozvala hrdá moravská struna a na
margo slovenského lyžovania pre-
hlásil: „Vy ste pripravovali Janu
Šoltýsovú na olympiádu v Saraje-
ve (v roku 1984) a naša Oľga Char-
vátova bola lepšia (Jana skončila
na 5. mieste a Oľga získala bron-
zovú medailu). V tom momente od-
vážny Zlínčan uvoľnil obrovskú la-
vínu našej národnej hrdosti. Všetci
účastníci zo Slovenska ho chceli len
biť a biť. Situáciu zachránil náš hos-
podár Alojz Kováľ, ktorý horúce hla-
vy schladil slovami: „Nevidíte, že to
z neho hovorí juhomoravské, z kto-
rého všetci pijete? Mali by ste sa
hanbiť! Koho víno piješ, toho pieseň
spievaj.“ Nakoniec sa nič nestalo
a moravsko-slovenské bratstvo po-
kračovalo pri vínku ďalej. Športové
aktivity v TJ Roháče mali ďaleko-
siahly význam. Tak napríklad víťazi
Goralského klobúčika postupne
prenikli až do štátnej reprezentácie
Československa, Slovenska a Poľ-
ska. Jiří Dařílek, víťaz 2. ročníka
z roku 1976, bol akademickým maj-
strom ČSSR. Peter Jurko, z toho
istého ročníka, bol reprezentantom
Slovenska. Klimek H., víťazka 19.
ročníka z roku 1993 sa stala štát-
nou reprezentantkou Poľska. Naša
Veronika Zuzulová, víťazka 21. roč-
níka z roku 1995, je v celej histórii
lyžovania najlepšou zjazdárkou
a reprezentantkou Slovenska. Jana
Gantnerová, víťazka 25. ročníka
z roku 1999 je našou štátnou repre-
zentantkou a bola v našom družstve
aj na olympiáde v Soči. Podobne aj
náš horolezecký oddiel bol základ-
ňou výberu členov pre Horskú služ-
bu Západných Tatier, lebo aktivity
tohto oddielu boli rozsiahle. Horo-
lezecký oddiel TJ Roháče bol naj-
aktívnejší v rokoch 1978 – 1987.

Rok 1982 – výstupy horolezcov
v Slovenskom raji v II. – IV. stupni
obtiažnosti. Rok 1984 – 190 výstu-
pov v II.- IV. stupni obtiažnosti v rôz-
nych pohoriach. Rok 1985 – 200
výstupov, predovšetkým vo Vyso-
kých Tatrách a Roháčoch. Rok 1987
- 240 výstupov v II. – IV. stupni ob-
tiažnosti vo viacerých pohoriach.

Činnosť turistického
oddielu

26. 12. 1963 – prvý ročník Štefan-
ského výstupu do Smutnej doliny
1968 – prvý ročník prechodu Sko-
rušinským pohorím
5. 6. 1968 – prvý ročník Dňa hôr
Na podujatiach Štefanského výstu-
pu a Dňa hôr sa aj v čase hlbokého
komunizmu spievali náboženské a
hymnické piesne. Stanislav Jandu-
ra vždy recitoval báseň Cyrila Har-
matu-Milotínskeho: Pohľad k horám
(mimochodom Stanislav Jandura
bol výborný recitátor). Treba vyso-
ko hodnotiť, že náboženské aktivi-

ty na turistických podujatiach neboli
prezradené straníckym orgánom.
28. – 30. 6. 1968 1. ročník Celo-
slovenského zrazu vysokohorskej
turistiky v Roháčoch
1972 – prvý ročník turistického vý-
stupu na Babiu Horu. Tento ročník
organizačne zabezpečoval turistic-
ký oddiel TJ Roháče.
1973 – Turistický oddiel usporiadal
a organizačne zabezpečil sedem
veľkých turistických podujatí.
1974 – založenie Turistického od-
dielu mládeže (TOM) pri TJ Rohá-
če
1975 – Turistický oddiel usporiadal
a organizačne zabezpečil 22 veľ-
kých turistických podujatí (aj na ce-
loslovenskej úrovni).
1987 – šestnásť veľkých turistic-
kých podujatí, ktoré usporiadal
a organizačne zabezpečil turistický
oddiel. TOM usporiadal v tomto
roku osemdňový putovný tábor
v Hrubom Jeseníku.

Rozsiahla a rozmanitá činnosť
TJ Roháče bola financovaná z do-
tácií vyšších telovýchovných orgá-
nov a z Vládneho výboru pre ces-
tovný ruch SSR. Najväčší zdroj príj-
mov bol z činnosti Vedľajšieho hos-
podárstva TJ Roháče. Pracovníkom
Vedľajšieho hospodárstva patrí za
to veľké uznanie. Boli to všetko ľu-
dia kvalifikovaní aj na tie najzloži-
tejšie práce pri obsluhe a opravách
zariadení TJ (lyžiarske vleky, mo-
torové vozidlá).

Osobitné uznanie si zaslúžia čle-
novia výboru TJ v jednotlivých roč-
níkoch a predsedovia oddielov. Vy-
menujem len niekoľkých z nich:
Július Šiška – zakladateľ TJ a ini-
ciátor všetkých významných podu-
jatí, zabezpečovateľ stykov s vyšší-
mi orgánmi telovýchovy a Vládne-
ho orgánu pre cestovný ruch SSR.
Alojz Žuffa – dlhoročný hospodár
TJ Roháče
Alojz Kováľ – vedúci Vedľajšieho
hospodárstva TJ
Pavol Palčo – člen výboru (aj pred-
seda), riaditeľ ZDŠ v Zuberci, ktorá
spolupracovala s výborom TJ Ro-
háče.
Stanislav Jandura – organizátor
športových podujatí (predseda or-
ganizačných výborov Goralského
klobúka a Goralského klobúčika,
riaditeľ lyžiarskych pretekov).
Milan Mikláš – predseda organi-
začných výborov Goralského klobú-
ka, podporovateľ vytvorenia prvé-
ho školského športového strediska
na vyšších telovýchovných orgá-
noch.
Jozef Šuriňák – dlhoročný tréner
zjazdárov TJ a autor výstavby ly-
žiarskych zjazdových tratí.
Ján Borsík – organizátor a vedúci
vysokoškolských brigád pri úpra-
vách zjazdovky a výstavbe bežec-
kých tratí na dne Roháčskej doliny.
Všetkým týmto funkcionárom patrí
uznanie za nezištnú prácu pri vše-
strannom rozvoji Telovýchovnej jed-
noty Roháče v Zuberci. Samozrej-
me, že vďaka patrí aj ďalším orga-
nizátorom činností, ako aj brigádni-
kom.

Ignác Kuchtiak
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Aj keď zima nedoniesla sneh
ani mrazy organizátori Zuberskej
Foršty na čele s Paľom Littvom
sa nezľakli a ponúkli alternatívu.
Namiesto klasického dopadu ako
to poznáme z minulých ročníkov
sa postavila obrovská nafuko-
vačka s rozmermi 15 x 15 x 3,5
m. Keďže nikde nesnežilo jazdci
ani nemali kde trénovať a ukázať
nám tak nové triky, nafukovačka
bola vítaná. Počasie prialo a šou
sa mohla začať. Na štart sa po-

V dňoch 21. – 23. 3. 2014 sa
uskutočnil 7. ročník skialpinistic-
kých pretekov dvojíc - BOKAMI
Západných Tatier 2014. Tohtoroč-
ná prvá etapa začínala na Orav-
skej strane v Roháčoch a na štart
sa postavilo 124 pretekárov zo 4
krajín, Slovenska, Poľska, Česka,
Nemecka, ktorí absolvovali trať
s celkovým prevýšením 1940 m
a dĺžkou 15,8 km. Druhá etapa vie-
dla v Žiarskej doline a bola spre-
vádzaná nádherným počasím.
Tretia, záverečná etapa previedla
pretekárov zo Žiarskej doliny cez
Baníkovskú ihlu na severnú stra-
nu Roháčskej časti Západných Ta-
tier, kde pokračovali cez Spálenú
na Salatín až do cieľa, ktorý bol
nad zjazdovkou Zverovka- Spále-
ná. Veľmi zaujímavé sú aj para-
metre pretekov: celkové prevýše-
nie, ktoré museli pretekári vystú-
pať bolo 5 550 m a pretekári pre-
šli za tieto tri dni 42 280 m.
Výsledky:
Muži
1. Milan Madaj (James Bobrovec),

Milan Pisarčík (James Dolný
Kubín) 6h:01:51

2. Lukáš Trizna (James Bobro-
vec), Radoslav Groh (Lusti
skialp) 6h:04:53

Zuberská Foršta vol 4.

BOKAMI ZÁPADNÝCH TATIER 2014

Foto: Z archívu podujatia 2014

3. Jozef Hlavčo (Skialp Bobrovec
Dynafit), Matúš Danko (Skialp
Bobrovec Ski Trab) 6h:05:17

Ženy
1. Anna Figura, Anna Tybor (TKN

Tatra Team) 8h:24:27

2. Simona Triznová (Skialp Bob-
rovec), Justyna Żyszkowska
(TKN Tatra Team) 8h:49:16

3. Barbora Volajová, Michaela
Danková (Skialp Bobrovec Ski
Trab) 9h:12:42

Beáta Jurinová

Vypísané z matriky
Narodili sa

Manželstvo uzavreli

Blahoželáme jubilantom

08. 01. 2014 Juraj Železník
10. 01. 2014 Adam Sálus
04. 03. 2014 Denis Kopecký

01. 02. 2014  Martin Chladný
a Veronika Šrobová

 50. rokov manželstva

  04. 01. 2014  Jozef
a Mária Kuľašníkovi

 55..... rokov manželstva

  18. 01. 2014  Július
a Božena Magerčákovi

70. rokov
01. 01. Margita Blažeková
06. 01. Jozef Šimičák
13. 01. Antónia Kľuchťáková
20. 01. Mgr. Ján Maťus
24. 02. Mgr. Janka Maťusová

75. rokov
30. 03. Ján Žuffa

85. rokov
22. 01. Cecília Škerdová
24. 01. Ignác Kuchtiak

stavilo 34 snowboardistov a 12
lyžiarov s najväčšou zuberskou
účasťou spolu 7 jazdcov. Pretek
bol rozdelený na kvalifikáciu
a finále. Kvalifikácia sa jazdila
formou Jam-u kde počas dvoch
hodín mali jazdci ukázať, čo naj-
viac zo svojich trikov. Do finále
postupovalo šesť lyžiarov a štr-
násť jazdcov na doskách. Vybrať
bolo naozaj ťažké, keďže k ohod-
noteniu triku, chýbala druhá,
veľmi dôležitá časť a to je dopad.
Pre divákov bol pripravený gu-
láš, čapované pivko a veľmi bo-
hatá tombola. Príjemné jarné po-
časie si užívali všetci a tak po
hodinovej prestávke prišlo na
rad finále. Finalisti mali k dispo-
zícii 3 jazdy, z ktorých sa hod-
notili dve najlepšie. Od jazdcov
sme mohli vidieť dvojité saltá
vpred aj vzad, otočky o 1080°
a všetky možné aj nemožné tri-
ky. Za snowboardistov prven-
stvo, časť z prize money 500 €,
krásne originálne poháre a vec-
né ceny si odniesol Tomáš Hrn-
čiar, druhý s tesným rozdielom
skončil minuloročný víťaz Matej
Matys, tretí Dávid Kordiak a štvr-
tý Tomáš Janík. U lyžiarov do-
minoval Ján Tajboš, druhý skon-
čil každoročný účastník Zuber-
skej foršty Juraj Bernát a tretí sa
umiestnil Michal Mitro. Víťazom
blahoželáme a tešíme sa o rok.

Text a foto: Šimon Gejdoš

Nedeľu 2. 3. 2014 si vybrali naši
cyklisti, ako termín výročnej členskej
schôdze. Po správe o činnosti za uply-
nulý rok a správe o hospodárení, bol
odsúhlasený plán podujatí na prichá-
dzajúcu sezónu 2014. Zúčastnení čle-
novia sa zhodli, že do plánu akcií sa
zaradia len tie, ktoré zaujali počtom
účastníkov, reprezentovali obec, ale-
bo sa stávajú už tradičnými. Poučení
z minulosti, sme termíny zosúladili so
susednými cyklooddielmi - Habovkou,
Nižnou, Námestovom či Trstenou.
Takto sa môžu niektorí z našich čle-
nov pridať k podujatiam, ktoré organi-
zujú tieto kluby v prípadoch, že termí-
ny našich podujatí im z rôznych dô-
vodov nevyhovujú a naopak. Nad jed-
notlivými podujatiami majú patronát
konkrétni členovia, ktorý sa tak stá-
vajú kontaktnými osobami na ktoré sa
treba v prípade záujmu o danú akciu
obrátiť. Cyklooddiel taktiež niektoré
športové akcie podporuje spoluúčas-
ťou, alebo sa spolupodieľa usporiada-

teľskou formou. Ide hlavne o poduja-
tie presahujúce význam regiónu,
napr.: Cyklomaratón Bratislava – Jas-
ná, Oravaman, Podroháčsky duatlon
a Zuberský triatlon.

Na záver účastníci skonštatovali,
že cykloturistika sa stáva masovejšou
a jej organizovaním chceme prispieť
k jej väčšej popularite a dostupnosti
aj na podujatiach, na ktorých by sa
jednotlivci sami ťažšie presadzovali.

Z činnosti cykloklubu pri TJ Roháče Zuberec

mesiac termín názov podujatia kontaktná osoba

apríl 26. 4. -27. 4. Neusiedlersee – Rakúsko Šrobovci
máj 5. 5. - 11. 5. Jadranovo – Chorvátsko Miroslav Urban
jún 7. 6. – 8. 6. Zuberec – Stará Bystrica Vladimír Malatinka

14. 6.- 15. 6. Bratislava- Jasná – cyklomaratón
júl 19. 7. - 20. 7. Zuberec – Ždiar – Tatry – Zuberec Ján Jurina
august 9. 8. Podroháčsky duatlon Ján Jurina

22. 8. - 24. 8. Zuberec – Javorovo (Jeseníky) Ján Jurina
september 20. 9. – 21. 9. Zuberec – Malinô Brdo a späť Ján Urban
október 5. 10. Záver sezóny Milan Plevák

Bližšie informácie o jednotlivých ak-
ciách budú aktuálne uvádzané na na-
šej stránke http://cykloklub.tjrohace-
zuberec.sk/. Tu prosíme návštevníkov,
aby vo väčšej miere využívali komen-
táre. Takto pomôžete zlepšovať orga-
nizáciu a zvýšiť kvalitu jednotlivých
podujatí. Veľa šťastných kilometrov
a športových zážitkov praje organizač-
ný výbor

Ján Urban

Skákali sme do nafukovačky
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K 40. ročníku medzinárodných
pretekov O goralský klobúčik vám
chceme priblížiť činnosť a úspechy
lyžiarskeho oddielu TJ Roháče Zu-
berec. Zjazdové lyžovanie má v Zu-
berci oddávna svoju tradíciu. Náš
oddiel má v súčasnosti 13 detí za-
stúpených v kategóriách superba-
by, mladšie predžiačky, mladší
predžiaci, starší predžiaci, mladšie

žiačky a juniori. Mimo lyžiarskej
sezóny sa deti pripravujú na tzv.
„suchých“ tréningoch, ktoré tento
rok viedol kondičný tréner Juraj
Psota z Nižnej. Napriek nepriazni-
vým snehovým podmienkam sa na
snehu trénovalo od decembra a se-
zóna trvá doteraz. Deti trénuje poľ-
ský tréner Maciej Jankowski zo Za-
kopaného. Väčšinu tréningov sme
absolvovali v lyžiarskom stredisku
Janovky a v Roháčoch na Spále-
nej. Naše deti absolvovali sériu pre-

Tohoročná zima je na sneh veľ-
mi skúpa. Skialpinistom to však
nevadilo, pretože nad pásmom lesa
bol dostatok snehu na lyžovanie od
decembra až doteraz. V iných hor-
stvách (okrem Nízkych Tatier) bolo
snehu ešte menej, a tak sme za-
znamenali asi rekordný počet skial-
pinistov a freeriderov v Salatínskej
doline. Boli víkendy, keď tam bolo
počas dňa aj dvesto vyznavačov
tohto športu. Pádov v centrálnom
žľabe Salatína bolo asi veľa, ale na-
šťastie len dvakrát sme ošetrovali
a transportovali zranených
z doliny. Na zjazdovke v Spálenej

Zimná sezóna v HZS
to bolo na úrazy hustejšie. Spolu
s dobrovoľníkmi, ktorí slúžia cez ví-
kendy, sme ošetrili zatiaľ vyše sto
úrazov. Je to viac ako minulé roky
a to sezóna ešte neskončila. Väčši-
na úrazov bolo stredne ťažkých,
najčastejšie natiahnuté väzivá na
kolene, zlomeniny dolných konča-
tín a zlomeniny zápästia u snowbor-
distov. Pár úrazov bolo ťažkých
napr. otras mozgu, úraz panvy ale-
bo chrbtice. Jedenkrát sme pri
transporte použili vrtuľník ATE Po-
prad.

Text a foto: Rasťo Šroba
Pri pomoci zranenému bol využitý vrtuľník z Popradu

Ani lyžiari z lyžiarskeho oddielu TJ Roháče Zuberec nezaháľajú...
tekov Slovenského pohára a iných
pretekov na Slovensku. Uplynulý ví-
kend sa konali posledné preteky
predžiakov pred záverom sezóny
na Zverovke, a to v Ždiari na zjaz-
dovke Jezersko a Bachledova doli-
na. Aj v mimoriadne nepriaznivých
poveternostných podmienkach, vo
víchrici a snežení, naše deti zabo-
jovali a priniesli si domov cenné

medaily. V kategórii mladšie pred-
žiačky sa najlepšie umiestnila Kat-
ka Šrobová na 4. mieste a Karolina
Jankowska na 9. mieste. V kategó-
rii žiačok si bronzovú medailu pri-
niesla Tamarka Škoríková. Z chlap-
cov sa najlepšie umiestnil Jakub Va-
lek na 11. mieste. Konečné poradie
Slovenského pohára: Katka Šrobo-
vá 9. miesto, Lucka Žuffová 21.
miesto, Ninka Mydliarová 28. mies-
to, Karolina Jankowska 34. miesto,
Zuzka Valeková 41. miesto, Mirko

2. miesto Veroniky Šrobovej na Janovkách                 Foto: Slávka Škoríková

Zuberské deti po pretekoch Goralského klobúčika 2014 s trénerom Maciejom
Jankowskim                                                                      Foto: Róbert Mydliar

Škorík 43. miesto, Jakub Valek 15.
miesto, Jakub Mydliar 56. miesto a
Samko Ťapák 58. miesto. Žiačka
Tamarka Škoríková sa napriek zra-
neniu umiestnila v celkovom pora-
dí Slovenského pohára na 20. mies-
te a Sabínka Šenkárová obsadila
35. priečku. Najväčšiu radosť nám
robí naša najmladšia pretekárka Ve-
ronika Šrobová, ktorá sa vo svojej
kategórii superbaby umiestňuje
vždy na prvých priečkach. Spome-
núť treba 1. miesto Slovenského po-
hára na Mlynkoch, 2. miesto u nás
v Zuberci na Janovkách a 3. miesto
na Čertovici. Inou kategóriou je náš
jediný junior Samuel Šenkár. Ten sa
počas sezóny zúčastňuje množstva
slovenských aj medzinárodných
pretekov. Z umiestnení treba spo-
menúť 3. miesto v slalome na Uni-
verzitných Majstrovstvách Sloven-
ska vo Vyšnej Boci, 2. a 5. miesto
v obrovskom slalome na Veľkých
cenách Slovenska na Štrbskom ple-
se. Z medzinárodných pretekov
5. miesto v slalome v Poľskej Bial-
ke Tatrzanskej, 7. miesto v slalome

v Malej Moravke v Českej republi-
ke a 3. miesto v slalome v poľskom
Zakopanom. Najviac sledovanou
bola Samova účasť na Majstrov-
stvách sveta juniorov v Jasnej, kde
v kategórii juniorov do 18 rokov
skončil na vynikajúcom 4. mieste,
čo mu v celkovom hodnotení junio-
rov do 21 rokov vynieslo skvelú 27.
priečku. Každý šport si vyžaduje
dávku sebazaprenia a obety, a pre-
to by sme sa našim deťom chceli
poďakovať za ich vytrvalosť, že nás
všetkých tak pekne reprezentujú.
Určite to nie je ľahké vstávať každú
sobotu o piatej ráno, vracať sa
v nedeľu večer a na druhý deň ísť
pripravený do školy. Naša vďaka
patrí tiež trénerom za ich trpezlivosť,
rodičom za ich obetavosť a za to,
že vedú deti k športu a aktívnemu
tráveniu voľného času, a v nepo-
slednom rade učiteľom a vedeniu
základnej školy, že umožňujú našim
deťom reprezentovať školu a našu
obec.

Mgr. Lucia Šrobová Lexmann


